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PROTOKÓŁ NR XLIX/2022 
 

z XLIX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 28 kwietnia 2022 roku 

w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1   

 
 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 33 udział wzięło 33 radnych 
   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Otworzyła obrady XLIX sesji Rady Miasta Gdańska. Powiedziała, że o wystąpienie 
poprosił Romuald Plewa- Radny Klubu i Sprawiedliwości  
 
ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Radny podziękował osobom, które złożyły kondolencje z powodu śmierci syna.  
W szczególności pragnął podziękować radnemu Kazimierzowi Koralewskiemu, który 
w tych trudnych chwilach bardzo pomógł. Podziękował także radnemu Waldemarowi 
Jaroszewiczowi, który uczestniczył we mszy. Piotrowi Gierszewskiemu, Henrykowi 
Hałasowi i Alicji Krasuli za udział w uroczystościach pogrzebowych.  
Pani Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska pani Agnieszce Owczarczak  
za reprezentowanie Rady Miasta podczas uroczystości pogrzebowych.   
Podziękowania dla pana Prezydenta Piotra Grzelaka za obecność na uroczystości 
pogrzebowych syna radnego. Pani Prezydent Aleksandrze Dulkiewicz, pani dyrektor 
Wiolecie Krewniak za nekrolog w Dzienniku Bałtyckim oraz wszystkim radnym Miasta 
Gdańska za słowa wsparcia i kondolencje.  
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PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY  
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powitała wszystkich Prezydentów, urzędników oraz radnych. 
Powitała również wszystkich mieszkańców Gdańska, którzy byli uczestnikami sesji. 
Rozpoczęcie od spraw regulaminowych. Wpłynęły dwa wnioski o zmianę porządku 
obrad. 
 
Wpłynął wniosek od Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie nadania nazwy Rondo Olimpii Osowa (druk numer 1276) 
oraz projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia konkursu Nagroda 
Literacka Miasta Gdańska pod nazwą: Europejski Poeta Wolności (druk numer 1277)  
Następuje głosowanie.  
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1277): 
 

Za                      29 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Będzie w pkt 4 ppkt 6a 
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1277): 
 

Za                      30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
Będzie pkt  4 ppkt 8 a 
 
To były wszystkie wnioski o zmianę porządku obrad.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Pani Przewodnicząca ogłasza komunikat w którym przypomina o terminie składania 
oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia 2022 roku w dwóch egzemplarzach wraz z 
kopią PIT-a, który był składany za ubiegły rok.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu prezydenta Piotra Grzelak w sprawie 
komunikatów Prezydenta Miasta Gdańska .  
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PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Prezydent przedstawił bieżące informacje dotyczące życia Miasta Gdańska. Gdańsk 
pomaga Ukrainie:  8102 osoby chcą pomóc a 3841 osób potrzebuje pomocy. 15728 
osób z Ukrainy przeszło przez Dolną Bramę i Karmelicką.  Prezydent powiedział, że 
jest 1034 wolontariuszy, którym podziękował za dotychczasowe zaangażowanie 
niesieniu pomocy osobom z Ukrainy. Mieszkańcy Gdańska zebrali ponad 2 miliony 
złotych. Środki te są wykorzystywane dla osób z Ukrainy, które obecnie przebywają    
w Gdańsku, są dokupywane racje żywnościowe a także zorganizowano transporty        
z pomocą humanitarną  w sumie 26 tirów. Wysłano równie pomorską karetkę oraz bus 
ze sprzętem medycznym dla Lwowskiego Szpitala Komunalnego w którym przebywają 
ranni żołnierze. Prezydent powiedział, że w sposób bardzo konkretny Miasto Gdańsk 
będzie pomagać Ukrainie w szczególności tym miastom, przez które przeszła linia 
frontu aby przywrócić życie. A żeby przywrócić życie potrzebna jest woda. Prezydent 
podziękował Gdańskim Spółkom Komunalnym „Saur Gdańsk” i Gdańskim           
Wodom, które wspólnie się zorganizowały i zorganizowały konkretną pomoc dla miasta 
Borodzianka. Będzie także organizowana kolejna pomoc. Będą też wysyłani 
specjaliści, by pomóc w odbudowie zniszczonych miast. Ważnym elementem pomocy 
dla uchodźców są „sklepy” społeczne, które pozwalają zakupić najpotrzebniejsze 
produkty oraz środki do życia. Ważnym elementem wsparcia , takim integrującym był 
charytatywny mecz towarzyski Lechii Gdańsk z FC Shakhtar Donieck na którym 
zebrano 203000 zł. Bardzo trudne były prawosławne święta Wielkanocne dla 
uchodźców, to najważniejsze Święta.  Prezydent podziękował także Fundacji Gdańsk 
za pomoc w zorganizowaniu śniadania Wielkanocnego, zaproszenie na takie 
śniadanie przyjęło 150 uchodźców. Ale też w innych punktach miastach były lokalnie 
organizowane takie śniadania. Pamiętaliśmy także o potrzebujących naszego miasta  
i po dwuletniej przerwie spowodowanej pandemią gdańscy restauratorzy wrócili do 
tradycji organizowania śniadania dla potrzebujących. W niedzielę wielkanocną 
śniadanie przygotowało Duszpasterstwo Akademickie „Górka” działające przy 
gdańskim klasztorze dominikanów. Były też dowożone paczki dla potrzebujących. 
Prezydent powiedział także o sytuacji epidemicznej w Gdańsku, obecnie spada liczba 
wykonywanych testów: 192 testy w tym 16 osób z wynikiem pozytywnym. 0 ofiar 
śmiertelnych. Prezydent powiedział o inwestycjach w mieście, którym na pewno jest 
przejście naziemne przy Bramie Wyżynnej, co zwiększyło bezpieczeństwo oraz 
komfort mieszkańców i mieszkanek, przywrócenia Śródmieścia pieszym. Wkrótce      
do użytku zostanie oddana również droga rowerowa biegnąca między Huciskiem           
a Targiem Siennym.  Został ogłoszony przetarg na remont głównej arterii w Osowej 
zostanie przebudowana od ul. Drawskiej do pętli autobusowej przy Obwodnicy 
Trójmiasta. W ramach inwestycji powstanie również ul. Nowa Koziorożca, która będzie 
miała charakter zielonego bulwaru. Jest to projekt, który jest realizowany przy 
dofinansowaniu z programu Polski Ład, wartość projektu to 90 milionów złotych. Inną 
inwestycją jest modernizacja Alei w kierunku Wrzeszcza. Jak wspomniał Prezydent to 
nad czym należy pracować to budowa zabezpieczeń przeciwpowodziowych. Celem 
strategicznym jest zwiększenie retencji o 25%. Krytycznym miejscem było 
skrzyżowanie 3-go Maja i Nowe Ogrody, gdzie przez obfite deszcze to miejsce zawsze 
było zablokowane.  Wkrótce zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie prac 
odwodnieniowych przy wcześniej wspomnianych ulicach.  
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I to co jest ważne to, że łączymy rozwiązania hydrotechniczne z wielofunkcyjną 
zielenią, tworząc sprzyjającą rekreacji i bioróżnorodności niebiesko- zieloną 
infrastrukturę. To pokazują wyniki NIK pod kierownictwem pana Mariana Banasia.  
Jesteśmy liderami w sprawności opracowywania planów miejscowych oraz                       
w pokrywaniu nimi powierzchni miasta.  Prowadzona jest akcja zazielenienia miasta 
Gdańsk. Posadzono 300 sadzonek dębu szypułkowego zasadzonych wspólnie                
z mieszkańcami na Zaspie. 37 sztuk topoli amerykańskiej wzbogaciło pas zieleni na 
al. Armii Krajowej na wysokości skrzyżowania z ul. Łostowicką. 30 sosen pospolitych  
i 30 drobnolistnych trafi na pasy drogowe al. Jana Pawła II i al. Grunwaldzkiej. 
Zgłoszono również 509 projektów zgłoszonych w Budżecie Obywatelskim 2023, 
głosowanie rozpocznie się 26 września a skończy 10 października 2022. Inwestycja 
ma budżet 22 mln zł. Prezydent wspomniał o tym, że powrócono do spacerów po 
dzielnicach i tak 12 kwietnia Prezydent Aleksandra Dulkiewicz uczestniczyła                     
w  spotkaniu w Nowym Porcie rozmawiano o przetargu na koncepcję                      
nowego, zielonego oblicza ulicy Wyzwolenia.  Odwiedzono też dzielnicę Chełm. 
Prezydent przypomniał o przedterminowych wyborach do Rady Dzielnicy Stogi, które 
odbędzie się 22 maja 2022 roku. Prezydent powiedział, że im wyższa frekwencja, tym 
wyższe środki zostaną przeznaczone na działalność statutową rady. Trwają 
konsultacje społeczne projektu zmian strategii rozwoju miasta. Prezydent powiedział 
o ważnym dla rozwoju miasta Gdańska są gdańskie badania ruchu, wyniki pozwolą na 
efektywniejsze planowanie inwestycji w nowe ulice, trasy tramwajowe, drogi rowerowe 
a także w remonty i utrzymanie obecnej infrastruktury transportowej. Prezydent 
przypomniał, że w Gdańsku jest loteria PIT a główną nagrodą jest samochód 
elektryczny m-ki Peugeot i wiele innych fantastycznych nagród. Od 4 maja rusza też 
akcja „Rowerowy Maj” i każdy przedszkolak, uczeń , nauczyciel, który dotrze na zajęcia 
w sposób aktywny, otrzyma naklejkę do rowerowego dzienniczka. Im więcej 
uzbieranych naklejek, tym większa szansa na nagrodę. Rowerowa akcja potrwa do 31 
maja br. Prezydent zaprosił też na uroczystością związane z obchodami majowymi        
i zachęcił do celebrowania  bycia członkiem Unii Europejskiej oraz konstytucji 3 maja.  

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Powiedziała, że pan Maciej Lorek przedstawił raport z wykonania programu w sprawie 
przyjęcia programu ochrony środowiska dla miasta Gdańska na lata 2015-2018 
z perspektywą do roku 2020. Raport ten obejmuje wszystkie komponenty. Radny 
Maciej Lorek zachęcił do zapoznania się z raportem o działaniach dotyczących 
ochrony środowiska.  
 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że teraz nastąpią Oświadczenia Klubów Radnych. 
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CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Radny Koalicji Obywatelskiej  
Radny przedstawił oświadczenie Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej. Uchwała w 
sprawie nadania nazwy skweru- Skweru Bohaterskiego Mariupola. Radny wspomniał, 
że w trakcie poprzedniej sesji udało się znaleźć odpowiednią lokalizacje dla wcześniej 
wymienionego skweru. Mariupol stał się symbolem walki o wolność Ukrainy, a także 
pośrednio o naszą wolność. Pod tą inicjatywą podpisali się wszyscy radni. Radny 
Cezary Śpiewak- Dowbór podziękował prezydentowi Piotrowi Borawskiemu za 
przygotowanie uchwały w  krótkim czasie, że udało się podczas poprzedniej sesji 
wnieść uchwałę nadania imienia. Radny powiedział, że miasto Gdańsk bardzo pomaga 
sukcesywnie w odbudowie Ukrainy, a także pomoc uchodźcom, którzy do nas przybyli 
(około 160 tysięcy osób). Drugi temat poruszony to uchwała dotycząca gotowości 
Gdańska do organizacji Międzynarodowej Konferencji Velo-City. Od ponad dwóch 
dekad Gdańsk wyznacza infrastrukturę rowerową. W dniu 22 maja 2022 roku 
mieszkańcy dzielnic stogi będą mogli głosować na swoich przedstawicieli. Rada 
dzielnicy Stogi miała problem z uzyskaniem kworum, dlatego też są zorganizowane 
przedterminowe wybory do Rady Dzielnicy Stogi. Zgłosiło się 22 kandydatów. Będą 
trzy punkty do głosowania.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przywitała Konsula Ukrainy, który w międzyczasie dołączył do obrad sesji rady Miasta 
Gdańska. W trakcie obrad w odpowiednim punkcie będzie udzielony głos dla Konsula.  
Powrót do oświadczeń klubowych.  
 
 
Karol Rabenda- Radny Prawa i Sprawiedliwości 
W imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości  wystąpił radny Karol Rabenda. 
Radny powiedział, że od samego początku wojny wspieramy mieszkańców Ukrainy, 
poprzez pomoc wojskową, polityczną, tam na miejscu ale również tu na miejscu              
w Gdańsku. Wszyscy chcemy aby ta wojna zakończyła się jak najszybciej, aby Ukraina 
wyszła z tego zwycięsko. To co robimy to na pewno nadanie właśnie imienia Skweru 
Bohaterskiego Mariupola. Na poprzedniej sesji wszyscy podpisali ten wniosek. 
Wszyscy weszli na tą „ścieżkę” wsparcia Ukrainy i właśnie taki symboliczny gest 
pokazania, że jesteśmy z Ukrainą. Radny powiedział, że oprócz gdański 
restauratorów, którzy zrobili śniadanie dla uchodźców z Ukrainy, to również Gdański 
Caritas wraz z Polskim Holdingiem zorganizował śniadanie dla ponad 300 osób. 
Radny wspomniał, że trzeba będzie przetransformować politykę mieszkaniową- to ma 
być strategia na najbliższe lata. Gdańsk liczy około 450 tysięcy mieszkańców, jeżeli 
część z naszych gości z Ukrainy (a przybyło ich około 100 tysięcy osób) chciałaby 
zostać to musimy zmienić politykę mieszkaniową. Radny zachęcił władze Gdańska do 
przystąpienia do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej którą prowadzi Krajowy Zasób 
Nieruchomości. To są mieszkania, które nie są z zasobie mieszkań komunalnych            
a dostępne dla mieszkańców, którzy nie mają zdolności kredytowej. Radny powiedział, 
że powinno się rozmawiać właśnie o tej polityce mieszkaniowej, ponieważ w Gdańsku 
„jakiś tam problem” ciągle jest. Radny odniósł się do wypowiedzi Prezydenta Piotra 
Grzelaka odnośnie nowego przejścia dla pieszych, które powstało przy Bramie 
Wyżynnej. Radny powiedział, że warto wspomnieć o CH Forum, które jest elementem, 
które właśnie rozpruwa miasto. Radny powiedział, że przez powstanie centrum Forum, 
został zniszczony kanał Raduni i okolicy, Kunszt Wodny. Radny powiedział, że to nie 
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tylko jeden z paradoksów gdańskiej władzy. Otóż jest problem palmiarni. Dom 
Zdrojowy- jego remont, to inwestycja, która się udała, ale niestety budynek ten został 
przykryty foliowym magazynem, a zamiast dźwięku fal trzeba słuchać dźwięków 
„cymbergraja” i odzywającego się co jakiś czas tzw. „boksera”. Rady powiedział,          
że „chyba nie o to chodziło w rewitalizacji Brzeźna, chyba inaczej miało to wyglądać, 
zresztą jak wiele innych rzeczy” Kontynuując swoją wypowiedź radny powiedział,         
że chce przypomnieć o imprezie Velo-City, że jesteśmy jednym z miast, który nie 
posiada roweru miejskiego, system Mevo- taki wielki sukces, wywiady, nagrody po 
paru miesiącach się „wywalił”  i od 3 lat nie ma jego następcy. Radny powiedział,           
że bardzo fajnie jest się chwalić stolicą rowerową, ale mieszkańcy ,mają problem, bo 
nie mają roweru miejskiego. Zatem „rowerowy maj” jak najbardziej ale rowerów 
miejskich nie ma. Radny powiedział „żeby nie było tak smutno” to zachęcił  do wyborów 
do Rad Dzielnic.  
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Prezydent odniósł się do wypowiedzi radnego Karola Rabendy. Prezydent powiedział: 
„Panie przewodniczący dwa przypomnienia w ramach ad vocem”. Po pierwsze                
w kwestii społecznej inicjatywy mieszkaniowej. Miast Gdańsk dawno wystąpiło                 
o posiadanie SIM ale z nieoficjalnych wiadomości wiemy, że była zakaz podpisywania 
SIM dla Gdańska. Po drugie- w kwestii mieszkań warto posłuchać komunikatu Banku 
Gospodarstwa Krajowego, który powiedział, że już nie przyjmuje wniosków na fundusz 
dopłat, bo się wyczerpały środki. Prezydent przypomniał, że mamy dopiero kwiecień, 
a środki na projekt mieszkaniowy nie został zabezpieczony. W tej chwili                             
są przyjmowane wnioski na rok 2023. Prezydent powiedział, że Gdańsk składa 
wszędzie wnioski, aplikuje o środki na pomoc mieszkaniową tylko niestety Państwo 
nie zabezpieczyliście tego w sposób  systemowy. Prezydent powiedział, że w sprawie 
Mevo jest podpisana umowa z wykonawcą i na jesieni 2023 zostanie uruchomiony 
system. W tej chwili wykonawca produkuje rowery i przygotowuje system. I jesienią 
2023 roku system ruszy. Prezydent powiedział:  jeszcze trzeci  temat dom zdrojowy    
o którym opowie Prezydent Alan Aleksandrowicz. 
 
ALAN ALEKSANDROWICZ- zastępca Prezydenta ds. Inwestycji 
Prezydent powiedział:  ja tak dla osłody jeżeli chodzi o SIM to naprawdę z zarządem 
krajowego zasobu nieruchomości komunalnych blisko współpracujemy, czekamy na 
sygnał na zielone światło, że tekst porozumienia, które już wymienialiśmy możemy 
podpisać. Mam nadzieję, że za  tydzień - półtora będę spotykał się z prezesem   KZN 
i przekazujemy nieruchomości, które wspólnie KZN wytypował Skarbu Państwa.  
Myślę, że mogłyby wygenerować setki mieszkań jeżeli udałoby nam się sprawnie tak 
jak w innych miejscach SIM stworzyć i uruchomić Jestem przekonany, że tak będzie. 
Co do Domu Zdrojowego to oczywiście my też jesteśmy oburzeni tym co się odbywa 
sąsiedztwie dlatego, że chcemy jeszcze dalej upiększać sam Dom Zdrojowy o małą 
architekturę żeby ta kultura na trochę wyższym poziomie mogła się odbywać w tym 
obszarze. Niestety teren, który jest pomiędzy Domem Zdrojowym a  plażą jest                  
w rękach prywatnych. Jak państwo wiecie od lat toczymy batalię sądową próbujemy 
odebrać z powrotem ten teren, aby wrócił do zasobów miejskich. Jest tam operator 
trzeba też no jakby  przyznać że dużo zmienił w dobrym kierunku na początku. Teraz 
to co się dzieje to nam się nie podoba ale faktycznie zainwestował duże środki,              
bo zasypał duże wykopy i uporządkował ten bardzo zaniedbany teren. Myśleliśmy,      
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że idzie to w dobrym kierunku, bo to co teraz się dzieje od iluś tygodni bardzo nas 
rozczarowało. Mam nadzieję, że jednak ta estetyka się zmieni.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powiedziała: dziękuję nie róbmy w tym punkcie dyskusji choć 
faktycznie zostały poruszone na tyle szczegółowe kwestie, że warte były wyjaśnienia. 
 

Karol Rabenda- Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Radny powiedział: bardzo proszę dwie  kwestie. Ja o tym Sim’ie  nie wspomniałem 
dlatego żeby nie wiem storpedować ten pomysł tylko żeby was zachęcić  i  nie 
twierdzę,  że nie chcecie do niego przystąpić. Ale kiedy ja w zeszłym roku, kiedy był 
tworzony pierwszy SIM na Pomorzu pytałem urzędników chyba dwukrotnie czy 
trzykrotnie, to usłyszałem, że miasto nie jest zainteresowane tą inicjatywą. Więc to nie 
jest prawda, że jest jakaś nie wiem blokada której mówi nie jest ale rok temu nikt z was 
nie chciał rozmawiać o wstąpieniu do pomorskiego SIM-u.  Panie Prezydencie to pan 
mówi nieprawdę, pan insynuuje, że są jakieś blokady polityczne. Ja pytałem 
urzędników chyba na 2 czy 3 sesjach komisjach gospodarki- jest to nagrane czy miasto 
Gdańsk jest zainteresowane przystąpieniem do SIM-u. Otrzymałem informację, że nie. 
Dlatego nie  przystąpiliście  do pierwszego SIM-u,   bo nie aplikowaliście  do niego.    
Ja tylko zachęcam do tego żeby miasto przystąpiło do następnych, które będą 
tworzone. Co do funduszu na budownictwo społeczne - to bardzo się cieszę, że Pan 
Prezydent wspomniał, że nasz rząd zwiększył te środki bo on one zostały zwiększone.  
Jeśli chodzi o całą kwotę globalną tych środków  jak i o poziom dofinansowania to       
on się znacznie zwiększył i te budynki które powstały na budownictwo socjalne 
społeczne w Gdańsku są  w dużym stopniu w większości finansowane z budżetu 
państwowego BG. Miasto dokłada w okolicach 35 - 40%, co nie jest zarzutem. Tak jest 
skonstruowany ten system i tak współpraca działa. Co do Brzeźna no to bardzo się 
cieszę, że ta sprawa zostanie rozwiązana.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powiedziała: Szanowni Państwo to nie jest miejsce na tak 
szczegółową dyskusję. Proponuję żeby panowie usiedli i wspólnie ustalili co zostało 
złożone a co nie zostało co można zrobić żeby faktycznie wykorzystać program                
z korzyścią dla Gdańska, jeżeli są takie możliwości. A teraz oświadczenie klubowe        
w imieniu klubu Wszystko dla Gdańska pani Beata Dunajewska. 
 
BEATA DUNAJEWSKA- Radna Wszystko dla Gdańska  
Radna powiedziała: mijają dwa  miesiące od wybuchu wojny na Ukrainie. Ukraina się 
broni Ukraina walczy kontratakuje. Dzisiaj mamy cały czas tę samą energię 
gdańszczanek  i gdańszczan Polek i Polaków, które chcą pomagać uchodźcom               
z Ukrainy. Chciałam państwu powiedzieć, że Gdańsk w moich oczach coraz bardziej 
zyskuje jako miasto, jest bardzo gościnne. Do Gdańska przyjechały dziewczynki              
i chłopcy  ze szkoły baletowej w Charkowie. Te dzieci musiały się zaaklimatyzować, 
chodzą już do szkoły baletowej w Gdańsku. To bardzo ważne żeby czuły się                      
w Gdańsku jak u siebie. Należy pamiętać, że w Buczy i we wszystkich innych miastach 
w których okupant rosyjski miał okazję dokonywać masowych mordów                             
na mieszkańcach, na niewinnych cywilach. Dlatego tym bardziej cieszę się, że ponad 
podziałami udało nam się dzisiaj dopiąć kwestie nazwy Skweru Bohaterskiego 
Mariupola. Cieszę się, że jest to miejsce tak prestiżowe, że jest to jedna z ważniejszych 
bardziej rozwijających się dzielnic Gdańska czyli Wrzeszcza i że to jest niedaleko 
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Konsulatu Rosyjskiego. Mam nadzieję, że osoby idące tam będą miały okazję 
zobaczyć, że my w Gdańsku solidaryzujemy się z tym z mieszkańcami Mariupola            
i marzymy o tym żeby ta wojna się skończyła i marzymy o tym żeby osoby które jeszcze 
walczą w Mariupolu, a wiemy jaka ciężka jest tam sytuacja za 20 lat mogły o tym 
opowiadać w szkołach i żeby przeżyły tę straszną wojnę. Szanowni Państwo, na sesji 
naszej oczywiście będziemy mieli jeszcze inne tematy które są bardzo ważne. Wydaje 
się, że ta sesja jest taka bardziej „lajtowa” niż wszystkie inne ale zbliżamy się do sesji 
absolutoryjnej i wszyscy przygotowujemy się do tego co wydarzy się w maju. Ważne 
wydarzenia kwietniowe i majowe. Przed nami rowerowy maj ale też cieszę się, że tyle 
ofert zostało złożonych w budżecie obywatelskim. Przypominam, że kilka dni temu 
otworzyliśmy naziemne przejście dla pieszych koło Bramy Wyżynnej. Ja zawsze  
myślę tak jak wszyscy siedzimy na tej sali, że ludzie powinni chodzić po prostej 
powierzchni a nie schodzić do tunelu. Przechodząc przez to przejście spotkaliśmy 
starszą panią która dziękowała za to. Dla takich właśnie osób: starszych, 
niepełnosprawnych czy dla matek, które muszą z wózkami schodzić po schodach. 
Radna kontynuowała swoją wypowiedź. Szanowni Państwo mam też dwie bardzo 
smutne informacje. W kwietniu odeszły dwie wielkie gdańszczanki. To honorowa 
obywatelka miasta Halina Winiarska – Kiszkis. To osoba o wielkim sercu, którą w 2020 
roku mianowaliśmy honorową obywatelką naszego miasta. Osoba związana                          
z Solidarnością, osoba instytucja. Będzie nam jej bardzo brakowało. W ostatnich 
dniach doszła do mnie informacja, że zmarła Anna Staruszkiewicz. To była osoba, 
która o seniorach wiedziała wszystko i wszystko robiła żeby seniorom żyło się lepiej. 
Była osobą, która prowadziła Dom Sąsiedzki w Śródmieściu.  Odeszła nagle -będzie 
nam jej bardzo brakowało. Szanowni Państwo myślę, że wszyscy gdzieś tam w głębi 
serca będziemy pamiętali o Halinie Winiarskiej – Kiszkis  i Annie Staruszkiewicz.  
 
 
 

PUNKT 4 
 

UCHWAŁY 
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska (druk 1263) 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przedstawiła opinie poszczególnych Komisji. Referować będzie pani Skarbnik Izabela 
Kuś. 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                              K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                              K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                              K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                              K. Edukacji – pozytywna 

  K. Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 
  K. Kultury i Promocji – pozytywna 
  K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
 K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
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IZABELA KUŚ- Skarbnik Miasta Gdańska  
Pani Skarbnik powiedziała: proponowane zmiany w wieloletniej prognozie finansowej 
obejmują zmiany w dwóch  przedsięwzięciach wieloletnich i mają na celu zapewnienie 
finansowania w związku z otwartymi ofertami w wyniku prowadzonych postępowań 
przetargowych. Zmiany dotyczą budowy filii szkoły podstawowej przy Zespole Szkół 
Ogólnokształcących numer 2. Jest to szkoła w dzielnicy Osowa i tu zwiększamy 
wydatki w 2023 roku o 4,5 miliona złotych dochodząc do budżetu przeznaczonego na 
budowę tej szkoły do wysokości 24,5 miliona złotych oraz drugie przedsięwzięcie to 
poprawa obsługi komunikacyjnej w Gdańsku – Przymorzu. Dotyczy rozbudowy                  
i przebudowy ulicy Kartuskiej wraz z towarzyszącymi i sąsiadującymi ulicami i tu 
zwiększamy w 2023 roku budżet o kwotę 800000 zł zapewniając łączny budżet na 
realizację tego przedsięwzięcia w wysokości niemal 4100000 zł. Obie zmiany -po ich 
oczywiście zatwierdzeniu umożliwią rozstrzygnięcie przetargów i zawarcie umów            
z wykonawcami. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca zapytała czy są głosy w dyskusji, 
 
JAN PERUCKI- Radny Koalicji Obywatelskiej 
Radny powiedział:  bardzo dziękuję Pani Przewodnicząca śliczne dzięki, że faktycznie 
takie a nie inne decyzje zapadają przede wszystkim na linii wydziału projektów 
inwestycyjnych i później samej realizacji dyrekcji rozbudowy Miasta Gdańska żeby 
faktycznie tak istotne tak ważne zadania były dokapitalizowane, bo niestety rynek          
w obecnej sytuacji jest taki a nie inny. Często weryfikuje nasz zamierzenia finansowe 
a pije tutaj głównie w kierunku właśnie kontynuacji realizacji zadania ulica Kartuska    
no i rozbudowę Zespołu Szkół Ogólnokształcących numer 2 w Gdańsku Osowej więc 
to nie ukrywam, że są takie w tej chwili najbliższej mojej koszuli te sprawy. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska    
Pani Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś zgłoszenia.  
Przechodzimy do głosowania jest to druk 1263                        
 
 Głosowanie  (druk 1263) 
 

Za                        21 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  11 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
Uchwała została podjęta. 
 
 
 

Uchwałę Nr XLIX/1221/22 
 

Rady Miasta Gdańska  
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Zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

2) w sprawie utworzenia zespołu Szklono Przedszkolnego (druk 1246) 
 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
 

Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 
  
GRZEGORZ KRYGER- Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Zastępca Dyrektora powiedział: pozwolę sobie pokrótce przedstawić trzy kolejne druki, 
które dotyczą Zespołów Szkolno- Przedszkolnych. Uzasadnienie jest za każdym 
razem takie samo. Chodzi o lepsze administrowanie siecią oświatową ma to tylko             
i wyłącznie ten aspekt zarządczy. Natomiast nie tracą w żadnym wypadku te placówki 
na swojej dotychczasowej autonomii, zgodnie z przepisami prawa oświatowego 
przedszkole funkcjonujące w obwodzie danej szkoły podstawowej możemy z tą 
podstawą połączyć w zespół Szkolno- Przedszkolny. Państwo Radni znają ten 
mechanizm, ponieważ zespoły które proponujemy Państwu aby powstały od dnia           
1 września tego roku szkolnego to zespoły: Szklono - Przedszkolny numer 9 10 i 11. 
Każdorazowo uzyskaliśmy zgodnie z obowiązującymi przepisami opinie pozytywne 
rad pedagogicznych zarówno szkół podstawowych jak i przedszkoli.  
 
Przystąpiono do głosowania (druk 1246) 
 

Za                        33 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr XLIX/1222/22 

 
Rady Miasta Gdańska 

 
                          

w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno –  Przedszkolnego 
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z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 
 
 

3) w sprawie   utworzenia zespołu   Szklono – Przedszkolnego (druk 1247) 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 

 
Głosowanie  (druk 1247) 
 

Za                      33 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1223/22 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr  4 do niniejszego protokołu 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Druk 1250 w sprawie utworzenia zespołu Szklono – Przedszkolnego. Komisja Edukacji 
opinia. 
Głosowanie  (druk 1250)- głosowanie wstrzymano 
 
Szanowni Państwo w związku z tym, że w budynku z którego jest transmisja naszej 
sesji jest jakiś alarm i na razie nie wiadomo czego on dotyczy. Musimy przerwać 
transmisję a jesteśmy zobligowani do prowadzenia transmisji z obrad sesji. W związku 
z tym zarządzam 10 minut przerwy technicznej i spróbujemy sprawdzić o co chodzi bo 
ten budynek musi zostać ewakuowany.  
Po przerwie powrócono do głosowania.  
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4) w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego (druk 1250) 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

      Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 
 
Przystąpiono do głosowania 
 

Za                        33 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

 

 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1224/22 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr  5 do niniejszego protokołu 

 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

5) w sprawie ustalenia na rok szkolny 2022/2023 planu sieci publicznych 
szkół         

      ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych na terenie Miasta Gdańska 
      (druk 1251) 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 

 
Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

Opinia Pomorskiego Kuratora Oświaty – pozytywna 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Referować będzie pan dyrektor Grzegorz Kryger. 
 
GRZEGORZ KRYGIER- Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Corocznym obowiązkiem wynikającym z przepisów oświatowych jest podjęcie dwóch 
uchwał dotyczących zadań gminy jak i powiatu, dwóch uchwał sieciowych 
określających sieć placówek oświatowych. W kolejnym roku szkolnym tę uchwałę 
sieciową dotyczącą szkół podstawowych i przedszkoli państwo Radni już podejmowali. 
Teraz przedstawiamy Państwu Radnym plany sieci publicznych szkół podstawowych 
oraz szkół specjalnych. Tutaj nie mamy zbyt wielu zmian jeżeli chodzi o tę uchwałę, 
która funkcjonuje w obecnym roku szkolnym. Największa zmiana to już jest brak 
zapisów dotyczących 3- letniego Liceum Ogólnokształcącego -to jest pokłosie tych 
zmian, które w systemie edukacji nastąpiły. Jedna z większych zmian to również 
zmiana organu prowadzącego jeżeli chodzi o placówkę nie samorządową 
Uniwersyteckie Liceum Ogólnokształcące.  
 
Głosowanie  (druk 1251) 
 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1225/22 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ustalenia na rok szkolny 2022/2023 planu sieci publicznych szkół 
ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych na terenie Miasta Gdańska 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr  6  do niniejszego protokołu 

 
6) w sprawie nadania nazwy Skwer Bohaterskiego Mariupola  (druk nr 

1274) 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
                       
                         Komisja wiodąca:  K. Kultury i Promocji – pozytywna 
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PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  
i Ochrony Klimatu 

Pan Prezydent wszystkich przywitał i powiedział: w druku 1274 w sprawie nadania 
nazwy Skwer Bohaterskiego Mariupola chcielibyśmy zgłosić taką propozycję aby 
nadać tą nazwę skwerowi położonym w Gdańsku Wrzeszczu przy skrzyżowanie ulic 
Matki Polki i ulicy Partyzantów.  Z wnioskiem o nadanie nazwy tego skweru wystąpili 
solidarnie wszyscy Radni Miasta Gdańska za co bardzo serdecznie państwu dziękuję. 
Ponad czterystu tysięczne miasto otwarte, wolne, położone nad morzem                            
z mieszkańcami którzy mieli swoje ambicje swoje radości swoje aspiracje. To bardzo 
przypomina nasze miasto  Gdańsk. Dziś obrazki z Mariupola również przypominają 
Gdańsk ale ten który widzieliśmy na fotografiach z wiosny 1945 roku. Dziś tak wygląda 
miasto Mariupol, które od ponad dwóch miesięcy obrońcy Mariupola mężnie stawiają 
opór rosyjskiej inwazji. Pokazując to miasto, jako symbol przeciwko oporze, przeciwko 
rosyjskiemu najeźdźcy. Mariupol jest dla Gdańska więcej niż punktem na mapie.             
Z inicjatywy Prezydenta Pawła Adamowicza nasze miasto od 2017 roku współpracuje                           
z Mariupolem na rzecz wzmocnienia demokracji lokalnej promocji samorządu 
terytorialnego w ramach Europejskiego Stowarzyszenia na rzecz demokracji lokalnej 
Alda. Połączyły nas wspólne projekty, znajomości zawodowe, więzi przyjaźni. Bardzo 
wielu z Państwa miało okazję brać udział w wizytach roboczych czy                                      
to samorządowców z Mariupola tutaj u nas w Gdańsku czy to naszych wizyt                       
w Mariupolu. Myślę, że te kontakty się zacieśniały i ta ostatnia dramatyczna sesja            
z wypowiedzią Mera Mariupola pana Wadyma pokazywała jak bardzo nasze miasta 
są związane. Dziś chcemy głośno powiedzieć: wszyscy jesteśmy z Mariupola, chwała 
Mariupolowi i jego obrońcom. Slava Ukrainie. 

 
Głosowanie  (druk 1274) 
 

Za                      33 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1226/22 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie nadania nazwy Skwer Bohaterskiego Mariupola 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr  7  do niniejszego protokołu 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu pana Konsula Ukrainy w Gdańsku 
Oleksandr Plodystyi. 
 
 
OLEKSANDR PLODYSTYJ- Konsul Generalny Ukrainy w Gdańsku 
Konsul Generalny Ukrainy powiedział, że to jest druga okazja wystąpić na sesji Rady 
Miejskiej. I powiedział, że jak będzie tu występować trzeci raz to musi być                         
to zwycięstwo Ukrainy. Podziękował za nadanie imienia Skweru Bohaterskiego 
Mariupola. To bardzo ważna decyzja dla Ukraińców. Mariupol w tej chwili stał jednym 
z symboliczny punktów rosyjskiego barbarzyństwa. To zniszczenie miasta i jego 
mieszkańców. Ale to miasto broni się i wbrew wszystkim deklaracjom przywódcy 
rosyjskiego. Azowstal także się broni. To walka będzie trwała do końca, do zwycięstwa.  
Niestety wiele osób ginie. Największe ofiary odnotowujemy wśród ukraińskich 
żołnierzy ale także wśród cywilnych mieszkańców, którzy stali się niewinnymi ofiarami 
tej zbrodni.  Konsul powiedział, że decyzja nadania imienia Skweru Bohaterskiego 
Mariupola jest ważnym gestem dlatego, że Gdańsk Wolne Miasto Gdańsk zawsze 
zachowuje się jak w wolne miasto. Konsul powiedział, że prosi wszystkich aby po 
wojnie, kiedy Mariupol będzie lub w trakcie odbudowy- aby w ten Skwer  Bohaterskiego 
Mariupola powstał napis jak teraz jest  na Westerplatte „Nigdy więcej wojny”. To by 
pokazało przyszłym pokoleniom symbol żeby pamiętali, że to nie musi się powtarzać 
w XXI wieku a także w kolejnych. Konsul podziękował Radnym, że ta decyzja była 
podjęta jednogłośnie. Wsparcie od  Miasta Gdańska dla Ukrainy nie zależy od polityki. 
To jest głos Narodu Polskiego. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że do głosu zgłaszał się jeszcze radny Piotr Dzik. 
 
PIOTR DZIK- Radny Wszystko dla Gdańska  
Radny powiedział, że bardzo ubolewa, że przez swoją nieuwagę był odnieść 
oświadczenie majątkowe i bardzo żałuje, że nie mógł oddać głosu za tak piękną 
uchwałę. Radny przeprosił za zaistniała sytuację i całym sercem jest za. Radny 
powiedział, że od miesiąca gości 4- osobową rodzinę z Mariupola. To pani Olena, która 
jest pracownikiem władz Mariupola. Od poniedziałku dwie osoby zostały u mnie 
zatrudnione.   
 
 

6A) w sprawie nadania nazwy Rondo Olimpii Osowa (druk 1276) 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
                          Komisja wiodąca:    K. Kultury i Promocji – pozytywna 
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PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  
i Ochrony Klimatu 

Przeydent powiedział: proponujemy w druku 1276 aby rondo zlokalizowane w dzielnicy 
Gdańsk Osowa na skrzyżowaniu ulic Wodnika i ulicy Uniony nazwać imieniem Rondo 
Olimpii Osowa. Z wnioskiem o nadanie Rondo Olimpii Osowa wystąpiła Rada Dzielnicy 
Osowa, klub sportowy Olimpia – Osowa. Ten klub został założony w 1952 roku więc 
w tym roku obchodzimy siedemdziesięciolecie istnienia tego klubu. Jest to miejsce, 
które integruje lokalne społeczeństwo poprzez organizację wydarzeń o charakterze 
sportowo rekreacyjnym, jest  bardzo ważne na mapie tej dzielnicy. Obecnie w klubie 
trenuje około 500 zawodników w lekkiej atletyce, boksie, podnoszeniu ciężarów, 
unihokeju oraz piłce nożnej. Myślę, że to taki ważny gest i z uwagi na rocznice i z uwagi 
na klub. To istotne dla dzielnicy Osowa aby nadać nazwę tego ronda imieniem Rondo 
Olimpia Osowa. Proszę o poparcie tego wniosku.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu w dyskusji radnemu Andrzejowi Stelmasiewicz 
 
ANDRZEJ STELMASIEWICZ- Radny Wszystko dla Gdańska  
Radny powiedział: chciałbym poprzeć ten wniosek i rozszerzając to co przed chwilą 
powiedział pan Prezydent Klub Olimpia - Osowa ma znaczenie nie tylko dla lokalnej 
społeczności ale dla całej Polski jeśli chodzi o drużynę unihokeja. Reprezentacje 
Polski w unihokeju w tej reprezentacji gra bardzo wiele zawodniczek klubu Olimpia 
Osowa, także zasięg działania tego klubu jest daleko szerszy niż tylko lokalny czy 
nawet Gdański. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że kolejny głos w dyskusji zabierze Radny Jan 
Perucki.  
 
JAN PERUCKI- Radny Koalicja Obywatelska 
Radny powiedział: część Gdańska kilka dzielnic Gdańska w tym między innymi 
Osowa, Matarnia, Kokoszki będzie niedługo bo w przyszłym roku obchodziła swoje 
pięćdziesięciolecie w ramach granic administracyjnych naszego miasta no i ta Olimpia 
właśnie, która dumnie obchodzi 75-lecie w tym roku tworzyła pewną tożsamość, 
budowała tą kulturę fizyczną ale też kulturę w rozumieniu budowania pewnego 
społeczeństwa na tamtym terenie tamtej miejscowości ówcześnie no a dzisiaj jak 
najbardziej administracyjnej ale także kulturowej części naszego miasta więc 
fantastyczne święto i takie symboliczne uhonorowanie ważnej organizacji dla lokalnej 
społeczności 
 
Głosowanie  (druk 1276): 
 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 
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UCHWAŁĘ Nr XLIX/1227/22 

 
    Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie nadania nazwy Rondo Olimpii Osowa 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 
 
 

7) w sprawie wyboru firmy audytorskiej uprawnionej do badania sprawozdań 
finansowych Europejskiego Centrum Solidarności (druk 1260) 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
    K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 
BARBARA FRYDRYCH- Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Pani dyrektor powiedziała: zgodnie ze statutem Europejskiego Centrum Solidarności 
oraz ustawą o rachunkowości, Rada Miasta Gdańska dokonuje wyboru firmy 
audytorskiej do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego przez biegłego 
rewidenta.  W związku z tym zostało przeprowadzone badanie rynku przez Europejskie 
Centrum Solidarności i w niniejszym projekcie uchwały proponowana jest firma 
audytorska z Gdańska Wrzeszcza. Jest to Stowarzyszenie Ekspertów Księgowych          
i Podatkowych Spółka z o.o. Prezydent wnosi o uchwalenie.   
 

Głosowanie  (druk 1260) 
 

Za                      24 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  9 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1228/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyboru firmy audytorskiej uprawnionej do badania sprawozdań 
finansowych Europejskiego Centrum Solidarności 
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z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9   do niniejszego protokołu 

8) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej 
miasta komisja kultury i promocji (druk 1266)  

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
                          Komisja wiodąca:  K. Kultury i Promocji – pozytywna 

                              K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

BARBARA FRYDRYCH- Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Pani Dyrektor powiedziała: od lat gmina Miasta Gdańska wspiera instytucje kultury 
prowadzony przez województwo pomorskie i działające w Gdańsku. Również w tym 
roku przygotowaliśmy projekt uchwały w którym proponujemy wsparcie finansowe dla 
takich instytucji jak Teatr Wybrzeże, Opera Bałtycka w Gdańsku, Polska Filharmonia 
Bałtycka, Nadbałtyckie Centrum Kultury w Gdańsku, Muzeum Narodowe w Gdańsku 
oraz Muzeum Archeologiczne w Gdańsku. Kwota wsparcia tych instytucji, 
zaprojektowano ją w wysokości 2200000 zł jest to bardzo zasadne, ponieważ dzięki 
przeznaczonym przez gminę Miasta Gdańska środkom wyżej wymienione instytucje 
będą mogły zrealizować przedsięwzięcia artystyczne w Gdańsku. Myślę, że przy 
ustępującej pandemii jest to bardzo ważne aby to wsparcie było kontynuowane. 
Prezydent wnosi o uchwalenie. 
 
Głosowanie  (druk 1266): 
 

Za                      33 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1229/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu 
terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
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chwała stanowi załącznik nr 10   do niniejszego protokołu 

 
8A) zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia konkursu Nagroda 
Literacka    Miasta Gdańska pod nazwą Europejski Poeta (druk 1277) 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
                                  Komisja wiodąca:  K. Kultury i Promocji – pozytywna 

                
BARBARA FRYDRYCH- Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Pani Dyrektor powiedziała: projekt zmian regulaminu, który przygotowaliśmy ta 
propozycja zmian została zgłoszona przez jury nagrody, które obradowało w tym 
tygodniu w Gdańsku. Zmiany w regulaminie mają charakter porządkowy i techniczny 
dotyczą możliwości zmiany formuły wręczania nagrody laureatom oraz możliwości 
wnioskowania przez jury nagrody o przyznanie w danej edycji konkursu dwóch 
równorzędnych nagród i to są wszystkie zmiany w załączniku do uchwały. Prezydent 
wnosi o uchwalenie. 
 
Głosowanie  (druk 1277) 

Za                        22 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  12 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1230/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia Konkursu: Nagroda Literacka Miasta      
Gdańska pn.: Europejski Poeta Wolności 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu 
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9) w sprawie udzielenia w roku 2022 dotacji celowych na pracę 
konserwatorskie restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku  

(druk nr 1258) 
 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

                         Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                             K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                     K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna                               
 
JANUSZ TARNACKI- Zastępca Dyrektora Biura Architekta Miasta  
Pan Janusz Tarnacki powiedział: projekt uchwały przewiduje udzielenie 23 dotacji na 
prace konserwatorskie restauratorskie i roboty budowlane, który przeprowadzone 
mają być w 2002 roku. Łączna kwota środków przeznaczonych na dotacje wynosi 
3732700 zł. Środki na dotacje zostały zaplanowane w budżecie biura architekta miasta 
w wysokości 3,5 miliona złotych. Natomiast dodatkowe przeznaczone na prace               
w Bazylice Mariackiej zagwarantowane zostały wieloletniej prognozie finansowej na 
podstawie umowy pomiędzy gminą Miasta Gdańska a parafią. Spośród 23 dotacji 
przewidzianych w uchwale 17 dotyczy osób prawnych kościoła 4 obrządków 
mianowicie katolickiego, greckokatolickiego i polsko katolickiego na łączną kwotę 
28140000 zł. 4 dotacje dotyczą wspólnot mieszkaniowych na łączną kwotę 468700 zł 
oraz 2 dotacje innych podmiotów Polskiego Związku Wędkarskiego i Związku 
Harcerstwa Polskiego na łączną kwotę 450000 zł. W imieniu Prezydent Miasta 
Gdańska wnoszę o podjęcie uchwały.  
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że są głosy w dyskusji. Będzie się wypowiadać 
radna Anna Golędzinowska.  
 
ANNA GOLĘDZINOWSKA- Radna Koalicja Obywatelska 
Radna powiedziała: panie konserwatorzy myśmy mieli okazję dzięki pana pomocy 
dyskutować ze zgłaszającymi wnioski tymi które przyszły kryteria formalne na Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju za co jeszcze raz bardzo dziękuję. Natomiast tutaj 
chciałabym zadać pytanie dotyczące wniosku, który nie spełnił kryteriów formalnych. 
Jest to kwestia żywo interesująca opinie publiczną mam na myśli dawną siedzibę 
Polonii Przedwojennej w Gdańsku, dlaczego ten wniosek w gruncie rzeczy zupełnie 
nie nadawał się do wsparcia przez miasto Gdańsk niezależnie od tego jak byśmy 
chcieli uratować ten zabytek. 
 
JANUSZ TARNACKI- Zastępca Dyrektora Biura Architekta Miasta  
Zastępca Dyrektora powiedział:  wniosek musiał być odrzucony z przyczyn formalnych, 
ponieważ wniosek nie został złożony bo dostarczone do biura została kserokopia 
wniosku. Kserokopia nie jest dokumentem. Po pierwsze pani miała tylko kserokopię    
a po drugie nie zawierał wymaganych regulaminem dokumentów takich jak chociażby 
kosztorys wraz wykonany w oparciu o obowiązujące w Polsce przepisy. Ponadto co 
jest bardzo istotne wnioskodawca dołączył do wniosku pozwolenie konserwatora 
zabytków na pracę sprzed katastrofy budowlanej. Ten wnioskowany zakres prac nie 
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uwzględniał katastrofy budowlanej i tego co się stało z budynkiem. Mianowicie część 
elewacji frontowej runęła. Także te przyczyny spowodowały, że wniosek nie mógł być 
rozpatrywany merytorycznie i musiał być odrzucony z przyczyn formalnych. 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że kolejny głos w dyskusji zajmie pan radny 
Przemysław Majewski. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI- Radny Prawa i Sprawiedliwości  
Radny powiedział: panie konserwatorze kolejna kwestia, która budzi duże 
zainteresowanie ze strony mieszkańców to kwestia złotej bramy i to, że jakiś czas temu 
miasto zechciało wspomóc ratunkowe działania dotyczące złotej bramy. Jak wygląda 
teraz  kwestia jeśli chodzi o Złotą Bramę? 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Pan Prezydent chciał zaapelować aby składać wnioski o dotacje. W grudniu pan 
Prezydent sam dzwonił do SARP do Prezesa i niestety nie złożyli odpowiedniego 
wniosku na dalsze prace konserwatorskie. Stowarzyszenie Architektów 
Rzeczpospolitej Polskiej -to jest prywatny budynek i miasto chciałoby się zaangażować 
i przyznać dotację ale bez woli SARP-u to się nie stanie. Pan Prezydent zachęcał pana 
prezesa SARP aby złożyli wnioski o dotację.  

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca udzieliła głosu radnemu Karolowi Rabendzie  
 
KAROL RABENDA- Radny Prawa i Sprawiedliwości  
Radny powiedział, że ma dodatkowe pytanie: „czy wiem dlaczego tego nie złożyli i czy 
zamierzają złożyć oraz tam są jakieś problemy” 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Pan Prezydent powiedział, że takich informacji  nie otrzymał, że może jedynie 
podejrzewać, że chodzi o wkład własny. To bardzo ważny zabytek w Gdańsku i można 
by nawet stworzyć zbiórkę publiczną w Gdańsku. Pan Prezydent powiedział,                  
że z dużym żalem i rozgoryczeniem informuje, że takiego wniosku nie złożyli.   
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że wystąpi pan radny Jan Perucki.  
 
JAN PERUCKI- Radny Koalicji Obywatelskiej 
Radny powiedział, że z tego co się orientuje to przedstawiciele SARP-u chcą 
przeznaczyć pieniądze na jakieś kwestie ogólno projektowe. Radny powiedział, że 
prawdopodobnie w przyszłym roku o taką dotację wystąpi. Zaznaczył, że jest to 
budynek komunalny i na pewno będą zabiegać o te dotacje w ramach możliwości.  
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JANUSZ TARNACKI- Zastępca Dyrektora Biura Architekta Miasta  
Zastępca Dyrektora chciał potwierdzić to co pan radny powiedział, bo również 
osobiście rozmawiał z panem Prezesem , który zapewnił, że ten rok przeznaczą na 
stworzenie dokumentacji i przygotowanie się do złożenia wniosku do końca bieżącego 
roku. Dyrektor powiedział, że ma nadzieję, że ten projekt będzie odpowiednio 
przygotowany i że będzie szansa na to , by wspomóc ten budynek.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu radnemu panu Krystianowi Kłos 
 
KRYSTIAN KŁOS- Radny Koalicji Obywatelskiej  
Radny powiedział, że wspominał już o tym na Komisji Strategii i Budżetu kiedy i wie, 
że prace tak szybko się nie zakończą przy Złotej Bramie.  Zbliża się sezon turystyczny, 
turyści licznie odwiedzają miasto Gdańsk i problemem jest ten wąski przesmyk, który 
jest pod bramą. Radny powiedział, że pan Konserwator powiedział, że jest pozwolenie 
na te rusztowanie na to zabezpieczenie również za zgodą Wojewódzkiego 
Pomorskiego Konserwatora Zabytów. Radny zadał pytanie: czy są jakieś szanse żeby 
jednak ten przesmyk jakoś poszerzyć i zmienić konstrukcję tych zabezpieczeń?           
Bo ze względu na sezon turystyczny tam może być po prostu niebezpiecznie.  
 
JANUSZ TARNACKI- Zastępca Dyrektora Biura Architekta Miasta  
Pan dyrektor powiedział, że to mało estetycznie wyglądające wygrodzenie jest 
zabezpieczeniem przed ewentualnym „upadkiem poszczególnych elementów elewacji 
Złotej Bramy ” co stanowiłoby zagrożenie dla przechodniów.  Dlatego takie było 
zalecenie, nie tylko osiatkowanie  ale i wykonanie właśnie takiego zabezpieczenia. 
Wszyscy liczą, że ze strony SARP-u będą wykonane wszelkie działania aby                     
to zabezpieczenie nie funkcjonowało zbyt długo. Odbyła się też rozmowa [pomiędzy 
miastem a SARP-em, ale niestety ale razie nie ma efektów. Natomiast cały czas jest 
kontakt z SARP i może uda się by od przyszłego roku to zabezpieczenie zostało 
zlikwidowane.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu radnemu Przemysławowi Majewskiemu 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI- Rady Prawa i Sprawiedliwości 
Radny powiedział: że związane jest to zabezpieczeniem w przypadku Złotej Bramy. 
Jakiś czas temu pojawiło się graffiti i o tym też można było się dowiedzieć z artykułu 
na portalu Trójmiasto.pl były jakieś uzgodnienia prowadzone z GDZIZN w kwestii 
estetyki.  Natomiast były takie pewne rozbieżności w tej kwestii i niestety jednio graffiti 
jest zamazywane kolejnym. Radny zapytał czy kwestia estetyki będzie w jakiś sposób 
koordynowania ze strony miasta.  
 
PIOTR GRZELAK- Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Pan Prezydent powiedział: że za płot zabezpieczający odpowiada SARP i SARP 
zwrócił się do ZDiZ z prośbą o opinę czy  taki czy inny mural może być. W związku       
z tym, że  mamy taką sytuację jaką mamy ZDiZ wyraził pozytywną opinię ale 
odpowiedzialność za to  bierze za to SARP, nawet jeżeli stoi w to w pasie drogowym 
to te płoty należą do SARP-u. Nawet jeżeli są one finansowane z dotacji miejskiej. Pan 
Prezydent podkreślił, że za całą estetykę odpowiada SARP.  
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Głosowanie  (druk 1258): 
 

Za                      33 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1231/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie udzielenia w roku 2022 dotacji celowych na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu 

 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie miasta Gdańska (druk 1252) 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
    K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 
                          Opinia Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego – pozytywna 
 
OLGA GOITKOWSKA- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Pani Dyrektor powiedziała, że w ostatniej uchwale styczniowej zmieniający uchwałę    
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminach niestety doszło      
do omyłki pisarskiej, zabrakło określenia jednostki redakcyjnej czyli numeru paragrafu 
stąd musimy dokonać korekty uchwały i  dotyczy  przedmiotowy projekt. 
 
Głosowanie za włączeniem (druk 1252): 
 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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Uchwałę Nr XLIX/1232/22 
 

 Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie miasta Gdańska 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu 

 

11)  zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia 
sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
dla nieruchomości, które w części stanowią nieruchomość, którą 
zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomość na której nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne (druk 1253) 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                              K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                                                         K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 
OLGA GOITKOWSKA- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ostatnio nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach na wniosek 
szeregu gmin, które stosują metodę powierzchniową. Ustawodawca przychylił się        
do wniosku gmin zastępując wyrazy powierzchni lokalu mieszkalnego czyli wzorca 
według którego obliczana jest wysokość opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi zmienił na powierzchnię użytkową lokalu mieszkalnego.  
 

 

Głosowanie  (druk 1253): 
 

Za                      23 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  9 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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 UCHWAŁĘ Nr XLIX/1233/22 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

                          
zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty  
dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia sposobu 
obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, które w części stanowią nieruchomość, którą zamieszkują 
mieszkańcy, a w części nieruchomość, na której nie zamieszkują mieszkańcy, 
a powstają odpady komunalne  

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu 

12)  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 
znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe (druk 1254) 

OLGA GOITKOWSKA- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Kolejna konsekwencja nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                    
w gminach ponieważ dotychczas opłata naliczana była od nieruchomości na której 
znajdują się domki letniskowe i to było niezależne od ilości domków. Natomiast po 
nowelizacji ustawy opłata będzie naliczana za każdy jeden domek letniskowy 
wykorzystywany właśnie na ten cel, czyli cele rekreacyjne co istotne oczywiście 
wysokość opłaty stawki nie ulega zmianie, stąd jest to dostosowanie do nowelizacji 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku. 
 
Głosowanie  (druk 1254) 
 

Za                      31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

 UCHWAŁĘ Nr XLIX/1234/22 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się 
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domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe. 

                          
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

13) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy Miasta Gdańska 
oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej (druk 1255) 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                              K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                      K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 

OLGA GOITKOWSKA- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Powiedziała, że przedmiotowa uchwała jest konsekwencją nowelizacji zmiany 
poprzednich dwóch uchwał, czyli mowa tutaj jest o zmianie definicji powierzchni 
użytkowej oraz sposobu naliczania opłaty ryczałtowej dla nieruchomości na których 
znajdują się domki letniskowe.  

Głosowanie  (druk 1255) 

Za                        22 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się  10 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
 UCHWAŁĘ Nr XLIX/1235/22 

 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
położonych na terenie gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu 

14)  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych stawek 
kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości 
samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 2022 rok (1264) 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                              K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

PIOTR KRZYŻEWSKI – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Uchwała dotyczy rozszerzenia katalogu działalności gdańskich  nieruchomości 
objętych dotacją przedmiotową, czyli mający charakter bieżący. Pierwsze zadanie 
związane jest z kosztami utrzymania nieruchomości budynkowych o charakterze 
bezprzewodowym. Ustalanie tej stawki umożliwi między innymi przekazanie środków 
na utrzymanie budynku przy Wita Stwosza, gdzie schronienie obecnie znajduje blisko 
200 uchodźców. Druga stawka rotacyjna dotyczy zagospodarowania nieruchomości 
niezabudowanych czyli  placów i tutaj ustalenie stawki umożliwi przekazanie środków 
na realizację między innymi projektów z budżetu obywatelskiego a także zadań 
zleconych w ramach ww  działań Rad Dzielnic. 

Głosowanie  (druk 1264) 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1236/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych 
dotacji przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu 

budżetowego w Gdańsku na 2022 rok 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 17   do niniejszego protokołu 
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15) w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji Międzynarodowej 
Konferencji VELO-CITY w 2025 roku lub w latach późniejszych (druk 
1265) 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
                           Komisja wiodąca:  K. Sportu i Turystyki – pozytywna 

    K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta 

Chcielibyśmy Państwa zachęcić do wyrażenia deklaracji gotowości organizacji tej 
Międzynarodowej Konferencji VELO-CITY. To jest tak naprawdę największa marka 
jeśli chodzi o konferencję rowerowe. 60 krajów z całego świata zazwyczaj uczestniczy 
w tej konferencji i co na takiej konferencji się dzieje? Jest wymiana doświadczeń co do 
najnowszych trendów jeśli chodzi o mobilność aktywną. Gdańsk dzisiaj jest 
rozpoznawalnym miastem na mapie Europy i świata z naszą infrastrukturą ale też           
z naszymi akcjami. Dzisiaj rozmawialiśmy o rowerowym maju, to akcja ogólnopolską 
ale też znaną wielu krajach w Europie. W zeszłym roku przed świętami Bożego 
Narodzenia informowaliśmy o projekcie gdańskich eco -strady  to są drogi szybkiego 
ruchu dla samochodów ale właśnie dla rowerów. 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Panie Prezydencie pytanie jaki jest bilans tego wydarzenia bo po stronie miasta 
słyszałem o konkretnej kwocie kosztów, które miasto musi Jakie są przychody czy 
zyski czy innego rodzaju ekwiwalent gdyby pan prezydent to przybliżył. 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Szacujemy, że  składka po naszej stronie czy udział po naszej stronie to będzie      
317000 euro z czego znaczna większość zostanie zwrócona z opłat       komercyjnych. 
W zależności od tego jak dużym sukcesem okaże się ta konferencja w Gdańsku ale 
wierzę że będzie dużym sukcesem i że to się zwróci.   

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Na komisji usłyszeliśmy, że chcą państwo także Gdynię oraz Sopot dołączyć jako 
gospodarzy. Czy w związku z tym można liczyć, że te miasta będą także partycypować 
w kosztach tego wydarzenia? 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Rozmawiamy z naszymi partnerami z metropolii z województwa jeśli chodzi                      
o zaangażowanie się w środki. Natomiast zasada jest taka że Velocity organizuje jedno 
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konkretne miasto. Nasza oferta będzie szersza w sensie metropolitalną wojewódzka 
ale kandydatem jest i chcemy żeby było miasto Gdańsk. 

Głosowanie  (druk 1265) 

Za                      27 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  6 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1237/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 
 

w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji Międzynarodowej Konferencji 
VELO-CITY w 2025 roku lub w latach późniejszych 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18   do niniejszego protokołu 

16) zmieniającej uchwałę w sprawie upoważnienia zastępcy prezydenta 
Miasta Gdańska do reprezentowania Miasta Gdańska w zgromadzeniu 
metropolitalnego związku komunikacyjnego zatoki gdańskiej wyboru 
dodatkowych członków zgromadzenia (druk 1244) 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                                                         K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
 
PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  
i Ochrony Klimatu 

Druk 1244 to właściwie trochę techniczna sprawa. Pan Łukasz Wroński jeden                   
z naszych przedstawicieli MZK jest teraz kierownikiem referatu ekonomicznego              
w Wydziale Gospodarki Komunalnej naszego urzędu. W związku z tym jest potrzebna 
aktualizacja wyżej wymienionej uchwały.  
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Głosowanie  (druk 1244) 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1238/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie upoważnienia Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska 
do reprezentowania Miasta Gdańska w Zgromadzeniu Metropolitalnego Związku 

Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, wyboru dodatkowych członków Zgromadzenia 
oraz udzielenia upoważnienia do oddawania głosów w imieniu członków 

Zgromadzenia 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19   do niniejszego protokołu 

17)  zmieniającej uchwałę w sprawie przepisów porządkowych związanych z 
przewozem osób i bagażu ręcznego pojazdami gminnego transportu 
zbiorowego na terenie obsługiwanym przez komunikację miejską 
organizowaną przez Miasto Gdańsk (druk 1261) 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 

WOJCIECG ZIÓŁKOWSKI -  zastępca dyrektora do spraw operacyjnych Zarządu 
Transportu Miejskiego w Gdańsku  

Podobnie jak w roku ubiegłym także w tym sezonie uruchamiamy rowerową linię 
autobusową 612 z centrum Gdańska do Sobieszewa. Autobus tej linii będzie 
wyposażony w przyczepę przystosowaną do przewożenia 20 rowerów dlatego też 
zaistniała konieczność wprowadzenia do uchwały w sprawie przepisów porządkowych 
związanych z przewozem osób i bagażu pojęcia przyczepy przystosowanej do 
przewożenia rowerów i właśnie to pojęcie zostaje wprowadzone. Pojawiła się 
konieczność doprecyzowania w 3 kolejnych punktach, że obowiązujące w tej chwili 
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przepisy porządkowe mają zastosowanie jedynie w przypadku rowerów przewożonych 
w pojeździe a nie dotyczą przyczepy - tu chodzi między innymi o zapisany obowiązek 
zapewnienia przez pasażera nadzoru nad przewożonym rowerem czy obowiązek 
wchodzenia do pojazdu z rowerem oznaczonymi drzwiami. Wiadomo, że w przypadku 
przyczepy nie ma to zastosowania. Te zmiany są efektem dialogu między 
przedstawicielami władz Miasta Gdańska a przedstawicielami operatora czyli Miejskiej 
Spółki Gdańskie Autobusy i Tramwaje. Inna zmiana w uchwale dotyczy przewożenia 
psów. Wprowadzony został zapis, że pies asystujący osobie z niepełnosprawnością 
może podróżować bez kagańca i bez smyczy. Ta osoba musi jednak mieć certyfikat 
potwierdzający status psa asystującego oraz aktualne świadectwo szczepienia 
zwierzęcia. Ta zmiana uzyskała pozytywną opinię pełnomocnika prezydenta Miasta 
Gdańska do spraw osób niepełnosprawnych. Mając na celu potrzebę doprecyzowania 
zasad przewozu rowerów oraz psów asystujących w pojazdach gminnego transportu 
zbiorowego na terenie obsługiwanym przez komunikację miejską organizowaną przez 
Miasto Gdańsk przyjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

KAROL RABENDA- Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Chciałem zapytać, bo mamy tu szereg jakiś zadań obostrzeń. Kto to będzie 
weryfikował i jak to będzie się w praktyce odbywało? Czy są jakieś zalecenia, bo 
rozumiem, że chodzi o przewóz rowerów na przyczepie? 

WOJCIECG ZIÓŁKOWSKI -  Zastępca Dyrektora do spraw operacyjnych Zarządu 
Transportu Miejskiego w Gdańsku  

Dyrektor odpowiedział, że kierowca pomoże w razie potrzeby. Jeśli chodzi                         
o umieszczenie takiego roweru na przyczepie i odpowiednie zabezpieczenie go. 
Natomiast kwestie związane z odpowiedzialnością jeśli chodzi o przewóz rowerów na 
przyczepie, to jest regulowane przez artykuł 63 ustęp 2 Prawa Przewozowego, który 
mówi, że przewoźnik odpowiada za przewożone przez podróżnego rzeczy jak za 
przesyłkę. Jeśli podróżny umieści je bez możliwości sprawowania nad nimi stałego 
nadzoru w miejscu wskazanym przez przewoźnika lub na ten cel przeznaczonym. Ta 
kwestia również została omówiona z operatorem. 

MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska. Radny 
Koalicji Obywatelskiej 

Kwestia kontrolowania bezpieczeństwa przypięcia rowerów obowiązki jakie mają 
kierowcy autobusów od dawna są przedmiotem apeli wielu miast do rządu do 
parlamentu, aby się tym zająć, usystematyzować i uporządkować. Jak do tej chwili 
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bezskutecznie. Także myślę, że to jest dobry przyczynek do tego, żeby może jednak 
na randze ustawowej te obowiązki uregulować. 

KAROL RABENDA- Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Dlatego zapytałem jak to faktycznie się będzie odbywało bo my sobie możemy 
przyjmować uchwały albo nie, a później ktoś to musi wykonywać. Jak pan chce stawiać 
na przykład kierowców w trudnej sytuacji, że mają sprawdzać, zapinać pasy i tak dalej, 
to tym kierowcom trzeba to powiedzieć, wyjaśnić, pokazać jak, albo no jakby 
dodatkowo zapłacić. Nie jest problem wprowadzać jakieś przepisy i jakby zostawić je 
bez jakichś aktów wykonawczych. 

PIOTR BORAWSKI – Z- ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości  
i Ochrony Klimatu 

Prezydent powiedział, że zawsze debata nad przepisami porządkowymi wywołuje 
pewne emocje. Jeżeli chodzi o komunikację miejską ja przypominam sobie sesję 
sprzed wielu miesięcy kiedy próbowaliśmy uregulować kwestię przewożenia rowerów 
i ona też na tej sali wywołała duże emocje. Natomiast wtedy uchwała również 
przygotowana przez pana dyrektora Ziółkowskiego okazało się, że działa i od tego 
czasu liczba różnego rodzaju skarg problemów ale także głosów ze strony kierujących 
pojazdami, którzy mają według prawa pełną odpowiedzialność za to co się w pojeździe 
dzieje i to właśnie na nich spoczywa ta odpowiedzialność myślę, że są dużo lepiej 
zabezpieczeni. Więc przepisy porządkowe są potrzebne żeby pewne rzeczy 
sprecyzować. Wszystko to jest uregulowane więc wszyscy wiemy doskonale, że 
będzie pewnie przedmiotem dość rzadkich kontroli dosyć wyrywkowo ale dobrze żeby 
tego typu kwestie były regulowane naszej komunikacji publicznej. 

CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR – Radny Koalicji Obywatelskiej 

Ten wątek częściowo na posiedzeniu Komisji Polityki Gospodarczej Morskiej był 
poruszany. Ale jak to może wybrzmi również wobec wszystkich Radnych Miasta 
Gdańska czy przy przygotowywaniu projektu tej uchwały były jakieś rozmowy, narady, 
konsultacje z wykonawcami tych przewozów? Tzn. co oni sądzą o tym pomyśle,            
bo myślę, że ten prześmiewczy ton pytań kolegów z drugiej strony sali nawet jeśli 
później tłumaczone, że to jest tylko i wyłącznie troska o to żeby te uchwały były 
wykonywane. To może zapytam u źródła  czy podmioty realizujące te przewozy, co te 
podmioty sądzą o takim projekcie? 

WOJCIECG ZIÓŁKOWSKI -  zastępca dyrektora do spraw operacyjnych Zarządu 
Transportu Miejskiego w Gdańsku  

Ta kwestia została uregulowana jak mówiłem z operatorem i nie budziło to 
kontrowersji. Tutaj pewnym ułatwieniem jest fakt, że jest to szybka linia także to nie 
jest autobus, który zatrzymuje się na wszystkich przystankach po kolei on ma trzy 
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przystanki Śródmieścia SKM, Brama Żuławska i Sobieszewo. Więc tak jakby ta 
logistyczna kwestia tutaj jest troszeczkę łatwiejsza z tego względu, że to ewentualne 
załadowanie, rozładowywanie rowerów odbywa się maksymalnie w 3 miejscach. 

KAROL RABENDA- Radny Prawa i Sprawiedliwości  

Panie Przewodniczący ja właśnie o to zapytałem bo można sobie tutaj imputować           
o prześmiewczym charakterze, chociaż on raczej dotyczył odpowiedzi pana dyrektora 
to zdradzę szczegóły: skomentowałem to, że jest pan dyrektor dobrym dyrektorem bo 
umie odpowiedzieć tak, że nikt tego nie rozumie i stąd był ten charakter prześmiewczy. 
Sprawa jak najbardziej jest poważna. 

WOJCIECH ZIÓŁKOWSKI -  zastępca dyrektora do spraw operacyjnych Zarządu 
Transportu Miejskiego w Gdańsku  

Kierowca jest oczywiście gotów do pomocy te kwestie zostały uregulowane                        
z operatorem więc my tutaj jakby nie widzimy żadnego niebezpieczeństwa. Jeśli 
pojawią się jakiekolwiek wątpliwości, pytania, problemy to będziemy z nimi się 
rozprawiać  na bieżąco. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Myślę, że jak większość regulaminów i ten ma po prostu zapobiegać różnym kwestiom 
społecznym, które mogą się wydarzyć. W razie gdyby coś się stało. Wiadomo,                
że kierowca nie będzie sprawdzał każdego psa, który wsiada ze swoim opiekunem do 
autobusu ale gdyby coś się wydarzyło to pasażer musi wiedzieć, że jego pies jest 
szczepiony. Jeśli nie jest, to jest to wtedy złamanie Regulaminu i wina pasażera a nie 
przewoźnika. 

Głosowanie  (druk 1261) 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1239/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przepisów porządkowych związanych z przewozem 
osób i bagażu ręcznego pojazdami gminnego transportu zbiorowego na terenie 
obsługiwanym przez komunikację miejską organizowaną przez Miasto Gdańsk 
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z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu 

18) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 
ratownika ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu 
ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu (druk 1245)  

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                                                         K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
 
JOANNA PIŃSKA – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 

Uchwała jest konsekwencją wprowadzenia nowej ustawy dotyczącej ochotniczych 
straży pożarnych. Dotychczas w obowiązującej zmienia się tylko sposób naliczenia 
ekwiwalentu. Teraz ekwiwalent będzie wypłacany za każdą rozpoczętą godzinę i to 
jest tylko ta zmiana. 

Głosowanie  (druk 1245) 

Za                      33 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1240/22 
 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 
 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika 
ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu 

19) w sprawie uchwalenia „Miejskiego programu zapobiegania przestępczości oraz 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na lata 2022 -2024”  
(druk 1275) 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                              K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

   K. Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 
 

JOANNA PIŃSKA – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 

Miejski program przeciwdziałania przestępczości oraz porządku publicznego                      
i bezpieczeństwa obywateli na lata 2022 -2024 jest kontynuacją programu, który 
skończył się w zeszłym roku. Jest to program, który w swoim zakresie obejmuje 
działania dotyczące edukacji dzieci aż do seniorów, a także całą pomoc wsparcia jeśli 
chodzi o sytuację osób w kryzysie. Bo to jest kryzys i bezdomności i kryzys związany 
z nadużywaniem alkoholu ale również z przemocą. Tych programów jest 40 i są 
realizowane przez 9 operatorów. 

KRYSTAIN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 

Ja już też ten temat poruszałem na Komisji ale też chciałbym żeby to wybrzmiało na 
sesji żeby pani dyrektor  przedstawiła sytuację odnośnie ilości funkcjonariuszy policji 
którzy patrolują nasze miasto szczególnie teren Śródmieścia i ścisłego centrum                  
i Długiego Targu i Wyspy Spichrzów i tych okolic. Bo pojawiają się sygnały, że jest 
dość niebezpiecznie. Wiemy, że Straż Miejska jakby działa w ograniczonych 
godzinach i chciałbym dopytać jak to wygląda ze strony policji i czy jest szansa żeby 
tych patroli było więcej. Jakie miasto podjęło działania w tej sprawie? 

JOANNA PIŃSKA – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 

W tym roku również w tym programie, który tutaj państwu przedstawiłam podnieśliśmy 
stawkę za taki całodobowy patrol ośmiogodzinny, więc mamy nadzieję, że będzie 
większe zainteresowanie policjantów. Ale już w styczniu tego roku podjęliśmy 
rozmowę z Komendantem Nowym Komendantem Miejskim, który obiecał nam,             
że będzie starał się w tym okresie sezonie letnim szczególnie móc skorzystać ze 
wsparcia od Komendy Wojewódzkiej po to żeby zapewnić dodatkowe patrole poprzez  
dodatkowe służby wewnętrzne. Niestety sytuacja, która powstała po 24 lutego trochę 
zmieniła całą sytuację, ponieważ część policjantów, która pojechała do szkół  nie 
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wróciła tylko jest oddelegowana do innych zadań. W związku z tym ilość wakatów, 
które jest w naszej gdańskiej policji pomimo tego, że w grudniu już wyglądał bardzo 
optymistycznie, że będziemy właściwie wszystkie etaty będą zapełnione,                         
to po wczorajszej rozmowie z panem Komendantem wynika, że tych wakatów jest 
ponad 120 i możliwości działania są ograniczone. 

MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska. Radny 
Koalicji Obywatelskiej 

Myślę że z przywracaniem ruchu turystycznego będzie naszym szczególnym 
zainteresowaniem. Chciałbym zwrócić uwagę, że jest wakat 126 policjantów myślę,    
że to jest kwestia na którą powinniśmy wszyscy również skupić uwagę w ramach może 
jakiegoś szerszego frontu. Myślę, że kwestia stałych patroli wykonujących całe trasy 
może przy wsparciu straży miejskiej byłaby jakimś jednym z kroków, który mógłby nam 
pomóc to bezpieczeństwo jakiś sposób opanować. Także myślę, że mamy w tym 
temacie dużo do zrobienia ale musimy pamiętać, że podstawową formacją                      
do porządku i bezpieczeństwa jest jednak policja. Rola Straży Miejskiej jest                     
no powiedziałbym posiłkowo. 

Głosowanie  (druk 1275) 

Za                      31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
UCHWAŁĘ Nr XLIX/1241/22 

 
   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia "Miejskiego programu zapobiegania przestępczości oraz 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na lata 2022-2024" 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokołu 
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20)  w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na polskich 
obszarach morskich przyległych do granic gminy Miasta Gdańska w roku 2022 
(druk 1259) 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

                   Komisja wiodąca: K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
 
 MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska 

W imieniu Pani Prezydent chciałbym przedstawić uchwałę, która określa sezon kąpieli 
a także wykaz tych kąpielisk na terenie gminy Gdańska w bieżącym roku. Będą               
to kąpieliska Świbno, Orle, Sobieszewo, Brzeźno, Molo Brzeźno, Jelitkowo, Stogi oraz 
dwa nowe.  

Głosowanie  (druk 1259) 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1242/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na polskich 
obszarach morskich przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2022 

 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23   do niniejszego protokołu 

 

21) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Zaspa-Młyniec - południowa część dawnego pasa startowego przy al. Jana 
Pawła II w mieście Gdańsku (druk 1248) 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

ŁUKASZ BEJM – Radny Koalicji Obywatelskiej 
 
Jako rodowity mieszkaniec, jako przewodniczący były przewodniczący tamtejszej rady 
dzielnicy, która ponad dekadę temu inicjowała działania w sprawie zagospodarowania 
tego tak zwanego pasa startowego, chciałbym wyrazić swoją wdzięczność za to,          
że po tylu latach udało się nam osiągnąć ten cel. Muszę przyznać, że nie było łatwo 
bo najpierw były problemy z właścicielem terenu, który absolutnie nie poczuwał się do 
odpowiedzialności za dbałość o ten teren. Później były  szeroko zakrojone protesty 
mieszkańców i wiele lat dyskusji. Niemniej cieszę się, że ostatecznie udało się 
wypracować to kompromisowe rozwiązanie. Oczywiście to nie jest tak, że sprawa 
zostanie zamknięta bo nas tam czeka jeszcze wiele pracy zwłaszcza związanej z 
organizacją ruchu na drogach dookoła tego właśnie terenu.  Jest też paląca od wielu 
lat kwestia odwodnienia ulicy Jana Pawła 2 niemniej jednak proszę mieć świadomość, 
że uchwalenia tego planu dla całej dzielnicy dla zagospodarowania przestrzennego do 
tej dzielnicy będzie krokiem milowym, ponieważ przypominam, że mówimy o miejscu 
zlokalizowanym w samym sercu tej dzielnicy, które obecnie jest betonową pustynią. 
Dlatego bardzo proszę państwa radnych o przyjęcie tej uchwały. 

ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 

Ja mam tak naprawdę od siebie tutaj dwie uwagi do tego planu. Zresztą 
uczestniczyłam w dyskusjach i  udało się nam jako osobom biorącym udział w dyskusji 
uzyskać troszeczkę więcej niż było założone. W sensie 35% powierzchni biologicznie 
czynnej pierwotnie było 25 także to jest trochę więcej ale ciągle uważam, że za mało. 
Natomiast jedna rzecz nie została kompletnie rozwiązana w tej chwili jeżeli chodzi         
o ten plan. Mianowicie miejsca parkingowe dla mieszkańców szczególnie Aleje Jana 
Pawła 2 tam mniej więcej adresy 2 4 6 właściwie 4 6 głównie bo w tej chwili. Oczywiście 
brzydki pas startowy służy jako parking. Poza tym następna sprawa to co przed chwilą 
kolega powiedział jeżeli chodzi o rozwiązanie systemów komunikacyjnych wokół tego 
planu. Wiem, że tutaj  ma być udział w duży dewelopera w  postaci realizacji inwestycji 
wyjazdu z Alei Jana Pawła 2 w Hynka. Nie wiem czy te plany, które są w tej chwili czy 
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są zadowalające i czy one rzeczywiście umożliwią płynny ruch. Raczej wątpię także 
poprosiłabym też jeszcze trochę informacji na ten temat.  

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Szanowni Państwo w zakresie regulacji związanych z miejscami parkingowymi dla 
istniejących mieszkańców zgodnie z prawem, z ustawą prawo budowlane każdy 
właściciel nieruchomości musi zapewnić na swoje nieruchomości czyli w granicach 
swojej działki miejsca parkingowe dla mieszkańców, dla swoich użytkowników. 
Spółdzielnia Mieszkaniowa powinna zweryfikować, bo to się dzieje, to co o czym 
państwu mówię powinna zweryfikować potrzeby mieszkańców, zaproponować 
rozwiązanie tego problemu. Dobrym przykładem mi się wydaje mogę, bo jakby                 
z własnego doświadczenia powiedzieć to co się dzieje na przykład na Żabiance tam 
Spółdzielnia Mieszkaniowa sukcesywnie rozwiązuje i poprawia ten problem poprzez 
modyfikacje w zagospodarowaniu terenów. Mieszkańcy dostają nowe miejsca 
zarówno zielone jak i też nowe miejsca dla swoich samochodów ale to jest wszystko 
w granicach nieruchomości właściciela. W zakresie realizacji ogólnodostępnego 
parkingu dla mieszkańców wpływały tak jak powiedziałam na wstępie teren jest 
doskonale skomunikowany i zachęcamy mieszkańców do tego żeby korzystali                  
z komunikacji zbiorowej. Również były uwagi dotyczące zmiany wskaźnika 
parkingowego na mieszkanie gdzie obecnie jest to 1,2 miejsca na mieszkanie. Uwagi 
dotyczyły zwiększenia tego wskaźnika 2 do 3 co powoduje, że układ komunikacyjny 
nigdy nie będzie nadążał za  taką ilością. Natomiast co do układu komunikacyjnego to 
tak jak państwo wiecie każdy inwestor, który realizuje swoją inwestycję podlega 
ustawie o drogach, czyli artykuł tak zwany 16. Ta inwestycja, która zaczęła być 
realizowana już w części południowej ona miała  szesnastkę podpisaną na pewne 
rozwiązania komunikacyjne. Cały czas były  podnoszone kwestie przez mieszkańców 
co do sposobu rozwiązania tutaj skrzyżowania Jana Pawła 2 z Hynka czy to rondo czy 
to światła. Także temat był szeroko omówiony wczoraj na Komisję Zagospodarowania 
Przestrzennego. Był z nami dyrektor Wawrzonek, który udzielił tutaj szerokich 
wyjaśnień. 

EMILIA LODZIŃSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 

Chciałabym uzupełnić wypowiedź pani Dyrektor, bo faktycznie wczoraj na Komisji 
odnośnie tak zwanej szesnastki mówiliśmy dosyć dużo i długo i była informacja 
przekazana, że umowa z właścicielem terenu została podpisana w 2017 roku i już 
wtedy ona obejmowała zakres finansowy na kwotę około 16 milionów i w tym zakresie 
był oczywiście przebudowa ulicy Hynka. Dzisiaj możemy spodziewać się, że ten udział 
właściciela terenu inwestora będzie zdecydowanie większy. Co ważne to też wczoraj 
na Komisji deklaracje padały, że nie jest ten zakres taki na sztywno. Więc tutaj pewne 
korekty są możliwe i będzie ta dyskusja też przed nami. Natomiast ja bym chciała 
odnieść się do samego planu, bo uważam, że należy na ten plan patrzeć w kontekście 
szerszym i także takim historycznym. Stare lotnisko zostało zamknięte w 1974 roku       
i  sukcesywnie na Zaspie na Młyńcu i na rozstajach zaczęły powstawać budynki               
o pewnym układzie. Natomiast od około 20 lat powstają nowe inwestycje, które tego 
układu już się nie trzymały między innymi inwestycja przy Jana Pawła 2 bodajże 
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budowana przez Inpro tutaj pewności nie mam- ona już tego układu nie trzymała. 
Podobnie niedawno powstała inwestycja dewelopera Górski -  ona także już tego 
układu nie trzyma. Natomiast co jest ważne wzdłuż samej Jana Pawła a także przy tej 
nowej inwestycji Górskiego są ogólnodostępne miejsca parkingowe. Ja w zeszłym 
tygodniu pojechałam przed dyskusją na Komisji żeby zobaczyć jakie jest też obłożenie 
tych miejsc postojowych i jeżeli chodzi o ten mały parking przy  nowej inwestycji bliżej 
kładki no to było tam dosłownie kilka samochodów więc widać, że te miejsca jeszcze 
są. Natomiast to jest istotne także na co zwróciłam uwagę w tej chwili pas startowy, 
czyli ten teren o którym tutaj mówimy jest wyłączony z możliwości stawiania 
samochodów więc on jest skutecznie zablokowany  i tam nie widziałam żeby na pasie 
startowym stały samochody. Natomiast gdzie stoją samochody to jest od Jana Pawła 
2 terenu, który został udostępniony mieszkańcom. Natomiast jest to teren gminny  i on 
jest udostępniony do tego żeby samochody parkowały. Ja osobiście uważam, że ten 
plan jest dużą szansą dla Zaspy bo tak jak powiedziałam lotnisko zostało zamknięte w 
1974 roku i od tego czasu sukces. Dawna zabudowa Zaspy bardzo fajna, interesująca 
z dużym zapleczem terenów rekreacyjnych. Natomiast ten fragment jest takim 
elementem brakującym żeby zespolić te dwie części. Osiedle mieszkaniowe Młyniec, 
które jest przedzielone właśnie tym pasem startowym, który w sposób nienaturalny 
dzieli tą dzielnicę na 2 części i uważam, że te połączenia, które tutaj mamy, które dzięki 
zapisom w tym nowym planie mamy szansę osiągnąć dla tej dzielnicy. Na jeszcze 
jedna rzecz chciałabym zwrócić uwagę o której wczoraj też na Komisji dosyć dużo 
mówiliśmy. Tutaj na tej prezentacji tego tak nie widać, my mieliśmy bardzo dobre 
wizualizacje przedstawione przez Inwest, który nam pokazywał z punktu widzenia 
człowieka jak dobrze będzie ta oś widokowa, będzie zachęcała do spacerów do 
aktywności właśnie na tym terenie. Będzie  w pewien sposób aktywowała tą 
społeczność.  

BARBARA IMIANOWSKA – Radna Prawa i Sprawiedliwości  

Chciałabym poruszyć wątek problemu odprowadzania wód opadowych. Czy te 
systemy infrastruktury, które są przeciążone ;  jak to będzie wyglądało? Z tego co 
wiemy przy dużych opadach mamy problemy na terenie Zaspy to jest takie moje 
pierwsze pytanie. A drugie pytanie jeszcze odnośnie terenów zielonych takich 
ogólnodostępnych, bo według tych tutaj mamy 300 zieleńców  poniżej jednego 
hektara, a powyżej jednego hektara 500. Jeszcze mam takie pytanie odnośnie tego 
parku jakiej on będzie powierzchni i czy zapewni mieszkańcom miejsce do dobrej 
rekreacji.  

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

W zakresie odprowadzenia wód opadowych inwestor na etapie składania wniosków  
do projektu będzie uzyskiwał wytyczne z wszystkich spółek  sieci aby móc zrealizować 
swoją zabudowę. Czyli najpierw otrzyma warunki po spełnieniu których będzie mógł 
się włączyć do sieci. Może się okazać, że będzie musiał  zmodyfikować przebudować 
sieci aby poprawić możliwości odprowadzenia wód ze swoich nieruchomości. 
Natomiast w ramach zapisu planu miejscowego zostały ustalone wskaźniki spływu, 
które zabezpieczają spływ bezpośredni. Spływ wód opadowych do sieci jest to                 
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w części Północnej jest to poziom 05 a  w części południowej 0 5, co spowoduje to,       
że inwestor będzie musiał przetrzymywać wodę deszczową w różnego rodzaju 
zbiornikach retencyjnych czy też ogrodach deszczowych. Na planie miejscowym są 
wskazane zapisy wymagające realizacji ukształtowania terenów zielonych w ten 
sposób, aby spełniały wymogi. Część tych wód opadowych na takim poziomie po 
prostu będzie wchłaniana do gruntu. Natomiast zakresie placu centralnego to jest to 
co tutaj państwu pokazuje ten plac centralny tutaj - po rozpatrzeniu uwag przez 
Prezydenta została również wprowadzona większa ilość zieleni. Natomiast tu w części 
Północnej jest właśnie ten teren ogólnodostępny z dużą ilością zieleni i to był teren, 
który został zaplanowany. To są te wielkości tych terenów przestrzeni 
ogólnodostępnej. Ten teren posiada powierzchnię 1600 m² plac centralny w tej części 
ponad 2000 m² ten plac należy rozpatrywać w szerszym kontekście, ponieważ                 
z placem, który jest od strony wschodniej i placem który stanowi przedpole do usług, 
które są po stronie zachodniej bo to stanowi to główne połączenie. 

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko dla Gdańska  

Myślę, że jest to uchwała bardzo ważna dla mieszkańców Zaspy ale też uchwała 
bardzo ważna dla wszystkich mieszkańców Gdańska, ponieważ ten teren jak wiemy 
przez długie lata od lat leży odłogiem i nie jest zagospodarowany. Oczywiście nie            
z winy miasta ale z winy właściciela, który w zasadzie te inwestycje blokował. Dzisiaj 
jesteśmy w ważnym momencie dla rozwoju tej części miasta. Zmiany myślę, że są 
bardzo przekonujące, jest to na pewno teren najbardziej właściwy właśnie dla 
zabudowy mieszkaniowej. Te funkcje mieszkaniowe powinny być realizowane tam 
bardziej intensywnie. O atrakcyjności świadczyć może chociażby bliskość SKM, 
bliskość tramwaju, bliskość głównej drogi i przystanku autobusowego. Myślę, że 
przekonujące w tym planie jest także to, że więcej będzie ciągów pieszych, powstanie 
nowa ulica o czym też wspomniano wcześniej, poprawi się całą obsługa 
komunikacyjna i to o czym nie możemy zapomnieć to też szpaler zieleni wysokiej, który 
powstanie zgodnie z nowymi założeniami planu a także niebagatelne znaczenie ma 
na pewno fakt, iż co najmniej 500 m² zostanie przeznaczone na cele społeczne więc 
wizerunek tego miejsca wizerunek całej okolicy na pewno stanie się bardziej atrakcyjny 
i stanie się milszy dla oka. I wszyscy chyba tego oczekujemy, ogromna ilość 
mieszkańców czeka na ten plan, czeka na inwestycje, które zgodnie z tym planem 
będą realizowane. 

KAROL RABENDA- Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Chciałbym poruszyć temat, bo jest nowy plan, jest nowa możliwość budowania nowych 
budynków i ta dyskusja czy to się musi odbywać kosztem tak zwanych starych 
mieszkańców, którzy już tam mieszkają muszą sobie radzić z problemami 
komunikacyjnymi z parkingami i tak dalej. Ja wiem, że miasto musi się rozwijać, ja 
rozumiem argumenty pani dyrektor  ale w sensie takim politycznym no to nie możemy 
i nie powinniśmy się zgadzać na taką politykę, że  jedni mieszkańcy są  jakby w gorszej 
sytuacji przez to, że budują się nowe  budynki. A tutaj mam wrażenie, że z taką 
sytuacją znowu mamy miejsce bo nie zgodzę się z tymi opowieściami tutaj niektórych 
radnych że tych miejsc parkingowych tam jest dużo. Ja wiem, że dążymy do tego żeby 
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komunikacja miejska była bardziej używana przez mieszkańców ale w tym 
specyficznym miejscu osiedlimy taką ilość osób bez możliwości  też wyjazdu. Jeśli 
chodzi o parkingi to nie jestem w stanie się zgodzić z tymi argumentami pani dyrektor, 
że my odpowiadamy tylko za to co się będzie działo na terenie tej działki. Te 
pozwolenia na budowę, w stosunku do tak zwanych starych mieszkańców w tych 
blokach i okolicznych wokół tej działki, to też miasto wydawało pozwolenia. Więc 
musimy brać jako miasto, jako władza odpowiedzialność też za tych mieszkańców, 
którzy będą się musieli z tymi problemami mierzyć a nie tylko mówić, że  my teraz 
mówimy wąsko o byłym pasie startowym z którym się zgadzam, że trzeba go jakoś 
zabudować ale  nie może się to odbywać kosztem innych mieszkańców. Tych 
przestrzeni parkingowych będzie mniej i będzie praktycznie za mało dla tych 
mieszkańców, którzy tam się się sprowadzą. Pytanie: czy są plany  rozwiązania 
problemu komunikacyjnego na ulicy Hynka? Bo z tego osiedla trzeba będzie gdzieś 
jakoś wyjechać. Ulica Hynka już teraz jest zakorkowana, te skrzyżowania nie są drożne 
bo nie są stworzone do takiego obłożenia. 

AGNIESZKA OWCZRCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Po pierwsze byłam na wczorajszym posiedzeniu Komisji Zagospodarowania 
Przestrzennego. Po drugie śledzę ten teren od dłuższego czasu i w zasadzie wszystkie 
prace. Jeśli chodzi o umowę szesnastką też staram się na bieżąco patrzeć jak tam 
sytuacja wygląda. Zdecydowanie jest to miejsce, które choć może nie duże jeśli chodzi 
o teren no to jest w samym środku funkcjonującej już dzielnicy i zagospodarowaniem 
docelowym porządnym są zainteresowani myślę wszyscy i ci, którzy może kiedyś tam 
zamieszkają może już mają taki plan i przede wszystkim ci, którzy już w tej chwili tam 
mieszkają. Ale też myślę, że my Radni bo to od nas zależy po pierwsze jak ten teren 
będzie zagospodarowany a po drugie jak będzie zorganizowany układ drogowy 
dookoła. I myślę, że tutaj to jest zdecydowanie wielowątkowa dyskusja. Natomiast 
musimy wziąć pod uwagę kilka istotnych kwestii znaczy pierwsza taka, że ten teren 
faktycznie trzeba w końcu zagospodarować bo to co jest w tej chwili  to nie może tak 
wyglądać. Po drugie mamy w tym miejscu obowiązujący plan i chyba też nikt nie jest 
zainteresowany realizacją zabudowy zgodnie z tym co jest w tym planie zapisane bo 
nie sądzę żeby mieszkańcy chcieli mieć tam tak duże centrum handlowe. Myślę, że to 
co tutaj pani dyrektor nam teraz przedstawia czyli projekt jest pewnym kompromisem, 
który oczywiście nie wszystkim się podoba bo z kompromisami takie jest, że nie 
zadawalają wszystkich ale należy zwrócić uwagę na kilka dość istotnych elementów 
tego kompromisu. Po pierwsze w tym projekcie docelowym mamy jednak obniżenie 
zabudowy w stosunku do pierwotnych planów co też zmniejsza ilość nowych 
mieszkańców. Mamy co jest bardzo istotne zapisane ciągi pierwsze oraz dodaną tą 
ulicę, która jest w śladzie nieistniejącej w tej chwili nie funkcjonującej już ulicy łączącej 
Dywizjonu 303 z Pilotów i ona jest tutaj zapisana i ona powoduje, że gmina będzie 
musiała wykupić ten teren. To pozwala nam doprowadzić na nowo dojazd do ulicy 
Dywizjonu w formie w której był kiedyś zrealizowany, która była satysfakcjonująca dla 
obecnych mieszkańców. Mamy też przebudowę układu drogowego i właśnie tutaj 
odnosząc się do tego co pan radny mówił ta nowa zabudowa absolutnie wymusza na 
inwestorze przebudowę układu drogowego, który tam funkcjonuje. W tej chwili i bez tej 
przebudowy inwestor nie dostanie pozwolenia na użytkowanie. Wiem, że podpisał        
w 2017 roku umowę szesnastkę i ona obejmowała między innymi przebudowę 
skrzyżowania Hynka i Jana Pawła 2  ale również przebudowę skrzyżowania Hynka       
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i Braci Lewonieskich a także jakiś wkład w Jana Pawła 2. Tam było zapisane z tego co 
pamiętam oświetlenie. Wiem, że inwestor jest zainteresowany zrobieniem 
odwodnienia. Tu kolejny wątek się pojawia czyli odwodnienie. Tego odwodnienia tam 
nie było i dopóki nie zostanie ten teren zagospodarowany to tego odwodnienia tam 
pewnie nie będzie. W tej chwili retencja jest o tyle naturalna, że po prostu inwestor 
zdjął płyty i woda wsiąka w ziemię, która była pod tymi płytami ale to też nie jest 
rozwiązanie bo przecież i kurzy się z tego jak jest sucho i to też nie jest dobre. 
Rozwiązaniem jest zagospodarowanie wód opadowych. Będzie musiało się pojawić 
razem z inwestycją kolejne istotne elementy to jest wprowadzenie kolejnego placu 
publicznego oprócz tego pierwszego, który był od początku w projekcie i to są 2 place, 
które będą ogólnodostępne i które też w sposób naturalny łączą 2 części Zaspy. 
Wprowadzenie tego parku kieszonkowego którego też nie było w pierwotnej wersji 
tego projektu planu wprowadzenie nowej zieleni tej ogólnodostępnej wiadomo,             
że część zieleni będzie taka pół prywatna czy prywatna tak jest wszędzie jak jest 
realizowana nowa zabudowa. Ale tutaj też jest myślę dosyć sporo tej zieleni która 
będzie zielenią ogólnodostępną na miarę możliwości oczywiście tego terenu bo 
wiadomo, że to na całości tutaj nie zrobimy parku bo to z kolei mimo, że wiem, że takie 
głosy od mieszkańców się pojawiały. Ale to by było konsekwencją dla gminy żeby  ten 
teren wykupić tak więc to są takie elementy gdzie trzeba gdzieś próbować znaleźć, 
wyważyć pewien kompromis między tym czego chce właściciel a tym czego chcą 
okoliczni mieszkańcy a tym jakie możliwości ma gmina żeby móc to realizować. 
Kolejny element to zaawansowane rozmowy o tym żeby znalazło się tutaj miejsce dla 
biblioteki, która będzie już w takim naprawdę dobrym standardzie żeby można było 
poprawić jakość obsługi mieszkańców jeśli chodzi o bibliotekę w tym terenie. Także  
jest to pewien kompromis, który próbuje pogodzić wszystkie strony nie powodując też 
zbyt dużych roszczeń dla gminy a te które powoduje to jesteśmy zdecydowanie 
ponieść bo wiemy, że bardzo potrzebna jest poprawa obsługi komunikacyjnej tego 
terenu.  

EMILIA LODZIŃSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 

Natomiast ja bym chciała zwrócić uwagę na ten układ komunikacyjny. Proszę zwrócić 
uwagę bo tutaj mówi się o ulicy Hynka natomiast my mamy też aleje Rzeczypospolitej, 
która jest z drugiej strony tego terenu i mieszkańcy, którzy zamieszkają na tym terenie, 
przecież oni nie będą wszyscy jechać w ulicę Hynka tylko także w aleje 
Rzeczpospolitej tudzież w drugą stronę Jana Pawła 2. Natomiast to co było mówione 
też na Komisji ulica Hynka w tym zakresie tutaj przy nowej zabudowie przejdzie 
metamorfozę.  

KAROL RABENDA- Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Zgodzę się, że ruch samochodowy będzie się kierował na alei Rzeczypospolitej,           
bo Hynka będzie kompletnie zapchana ale to nie rozwiąże problemów, nie rozwiąże 
problemu, bo te samochody będą jechały na Rzeczypospolitej i tam będą się 
zapychać. To, że jedną ulicą nikt nie wyjedzie to nie znaczy, że samochodów nie 
będzie. Co do nowych i starych mieszkańców no to jeśli my będziemy jako Rada 
Miasta czy jako władze miasta uchwalać  plany, które będą powodować te konflikty -
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to konflikty będą nawet jeśli pani radna ich nie chce. Ja ich też nie chcę no to raczej te 
moje uwagi były w trosce o to żeby takich konfliktów nie było i żebyśmy myśleli zanim 
to się wybuduje a nie później. 

KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 

Słuchając tej dyskusji mam takie troszkę rozdwojenie jaźni bo z jednej strony pani 
radna Strzelczyk wskazuje, że jest za mało zieleni a za chwilę dodaje, że budujmy 
więcej parkingów. Jedno z drugim się wyklucza. Więc tutaj prosiłbym o jakieś spójne 
stanowisko co w tym miejscu powinno się znaleźć czy bardziej betonuje i robimy więcej 
parkingów czy jednak rozszerzamy zieleńce o które teraz wnioskowali. I powierzchnia 
biologicznie czynna wzrosła z 25 do 35% mówimy o miejscach postojowych dla 
okolicznych mieszkańców, którzy już teraz tam żyją  ale pan radny Rabenda nie 
powinien narzucać prywatnemu właścicielowi terenu żeby w jakiś sposób tutaj  
udostępniał swój prywatny teren innym mieszkańcom. Fajnie jak to zrobi ale uważam, 
że nie powinniśmy tego w żaden sposób narzucać, bo przecież własność prywatna. 
Kolejna sprawa mówimy, że więcej parkingów ale za chwilę mówimy żeby są problemy 
z wyjazdem. Właśnie jak zrobimy więcej parkingów to będą większe problemy                   
z wyjazdem bo tych samochodów będzie  coraz więcej. Teraz mówimy,                        
że zagęszczamy zabudowę,  a będzie kolejna sesja  i będziemy rozmawiać o Gdańsku 
Południe, że  tam zmieniamy plany a nie ma rozwiniętej infrastruktury drogowej. Widzę, 
że wizja Biura Rozwoju Gdańska jest spójna.  

BARBARA IMIANOWSKA – Radna Prawa i Sprawiedliwości  

Radna zadała pytanie czy podczas analizy planów bierze się pod uwagę jaka jest 
przewidziana ilość nowych mieszkańców 

ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości  

Radna powiedziała, że chciała  zaznaczyć, że jeżeli chodzi o zwiększenie powierzchni 
biologicznie czynnej czyli tak jak tutaj w tej chwili została ona zwiększona do 35%. 
Prosiłabym żeby uwzględnić by mieszkańcy danej dzielnicy chcieli tak jak my. 
Oczywiście wszystkim nam zależy na tym żeby te dwie społeczności czyli ta 
społeczność, która w tej chwili funkcjonuje na tym terenie i ta która tam przybędzie 
żeby razem egzystowały, żeby funkcjonowały razem sprawnie na tym terenie. I teraz 
my zabierając w tej chwili miejsca do parkowania dla mieszkańców z Alei Jana Pawła 
2 4 i 6 musimy o nich pomyśleć. To nie jest tak, że spółdzielnia Młyniec w tej chwili ma 
pomysł na to co zrobić z tym dlatego, że po pierwsze nie było takiej ilości samochodów 
na tym terenie wtedy kiedy były projektowane te budynki. A po drugie przecież nie 
możemy w tej chwili pozwolić na to żeby likwidowano tereny zielone. Poza tym planem 
bo to do tego będzie musiało doprowadzić, bo gdzieś ci mieszkańcy będą musieli 
parkować, a to jest chyba najgorsza rzecz jaką mogłaby się zdarzyć; to znaczy 
likwidowanie terenów zielonych istniejących. Dlatego tylko my prosimy o to żeby 
uwzględniać te funkcje, które są bardzo potrzebne dla wszystkich mieszkańców tych 
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którzy istnieją już na tym terenie, funkcjonują, mieszkają i tych którzy tam kiedyś            
za funkcjonują.  

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Dyrektor powiedziała, że dyskusja pokazuje,  jak trudnym jest realizowanie postulatów 
polityki rządu w zakresie tworzenia miasta kompaktowego, ekologicznego, bo ten plan 
pokazuje to o czym dzisiaj mówiliśmy. Pokazuje właśnie racjonalne wykorzystanie 
przestrzeni w obszarze zagospodarowanym posiadającym dobrą infrastrukturę 
społeczną ale i też potencjał w realizacji infrastruktury transportowej. Było pytanie         
w zakresie takim czy     w ramach planów miejscowych określamy limit mieszkańców, 
ile mieszkańców może być na danym terenie. Nie tyle limity co potencjały                          
są analizowane w znacznie szerszym otoczeniu, badamy możliwości na przykład 
chłonności infrastruktury społecznej, która tutaj się znajduje szkoły czy są w stanie 
przyjąć  te dzieci. Jeżeli na przykład byłby problem to na tym terenie ustalona by była 
albo mniejsza liczba mieszkańców albo by była ustalona funkcja społeczna aby móc 
zrealizować te potrzeby mieszkańców, więc tak jest to analizowane. Ja tylko 
przypomnę, że dolny taras starzeje się w stosunku do całego miasta najbardziej. 
Rozwojową dzielnicą jest obecnie Gdańsk Południe 120000 mieszkańców. Za chwilę 
po wypełnieniu tych struktur będzie ich znacznie więcej. Tam miasto realizuje bardzo 
kosztowne inwestycje związane z poprawą dostępności komunikacji zbiorowej. 
Realizuje inwestycje związane z właśnie z nowymi szkołami, przedszkolami czy też 
realizacją dużych terenów parkowych - zielonych aby móc obsłużyć mieszkańców, 
poprawić jakość życia tych mieszkańców. Jeżeli mówimy o tym aby miasto było 
ekologiczne to należy właśnie zachęcać mieszkańców do tego aby korzystali z 
transportu zbiorowego, ograniczać transport indywidualny. I teraz kwestia, bo było też 
wskazanie, że miasto coś zabiera. Nie miasto nic nie zabiera, ponieważ te miejsca 
parkingowe pani Radna sama zauważyła, że to są dzikie parking i to jest teren 
prywatny, więc miasto nic nie zabiera. Inwestor tak naprawdę właściciel tego terenu 
mógł ten teren ogrodzić ma do tego prawo to jest jego działka, jego nieruchomość. 
Plan miejscowy nie zakazuje realizacji parkingów kubaturowych jeżeli w parterze 
pojawią się usługi, to zamiast funkcji mieszkaniowej mogą być parkingi więc jakby te 
kwestie są tutaj do rozwiązania. Ale pytanie jest takie czy chcemy mieć na pasie 
startowym taką ilość parkingów wielokondygnacyjnych. Tak jak pani Radna tutaj 
powiedziała, że spółdzielnia nie ma pomysłu jak to rozwiązać. Zachęcam do tego, aby 
wejść w kontakt z urbanistami, z architektami. Architekci się nad tym tematem pochylą. 
W latach 70- tych trochę inaczej ta urbanistyka wyglądała, inaczej ta przestrzeń się 
rozwijała, inne trendy były. Także ten układ przestrzenny jest inny, inne wskaźniki 
miejsc parkingowych mieliśmy. Tych samochodów było niewiele, zmieniają się nasze 
zachowania bo tak naprawdę to my jako mieszkańcy generujemy tutaj ten ruch, bo to 
nie jest tak, że to ktoś inny jeździ, to my mieszkańcy. To też wybrzmiało w uwagach, 
że mieszkańcy oczekują, że na jedno mieszkanie będą 2 - 3 miejsca parkingowe więc 
to też powoduje, że jest nam coraz trudniej się wydostać z danego miejsca 
zamieszkania. To, że dzisiaj Hynka jest wąska wcale nie znaczy, że taka pozostanie 
ponieważ przypomnę, że w sąsiedztwie jest cała rezerwa pod korytarz transportowy 
pod hasłem Droga Czerwona. Są różnego rodzaju możliwości rozwiązania, 
poprawienia tego układu komunikacyjnego ale to wyjdzie już na etapie  tak zwanej 
szesnastki, plan miejscowy tego w tym wypadku nie rozstrzyga, ponieważ jest taka 
możliwość w rezerwach terenowych aby poprawić ten układ komunikacyjny. Myślę,    
że plany, które przygotowuje Biuro Rozwoju Gdańska nie są złymi plamami. 
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Realizujemy wszystkie postulaty wyrażone w obecnych trendach urbanistycznych, 
dążymy do tego aby miasto było kompaktowe, aby miasto, aby mieszkańcy mieli 
większy dostęp do usług. Sukcesywnie sporządzamy różnego rodzaju dokumenty na 
poziomie całego miasta, które stanowią element wyjściowy. Potem do dalszych 
naszych prac na etapie planów miejscowych, które poprawiają tą przestrzeń, badamy 
różne możliwości poprawy czy też modyfikacji przestrzennych aby sprostać 
wyzwaniom i oczekiwaniom mieszkańców.  
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa  i Sprawiedliwości 
Radny powiedział: wczoraj zapytałem ile nowych osób prawdopodobnie zamieszka    
na tej zabudowie. Dowiedziałem się, że jest tam przewidziane około 1100 lokali co 
daje ponad 3000 nowych osób. Ze strony inwestora usłyszeliśmy, że w ramach umowy 
szesnastkowej będzie zobowiązany do tego aby przebudować ulicę Hynka a część 
infrastruktury drogowej i komunikacyjnej  Aleji Jana Pawła co było szacowane na około 
10 milionów złotych. Wczoraj podczas Komisji Zagospodarowania Przestrzennego też 
przystąpiliśmy do nowego planu w rejonie Zaspy. Ja bardzo sobie bym życzył, że tak 
jak przybędzie w krótkim czasie kilka tysięcy nowych osób w tym rejonie, tak będziemy 
też wsłuchiwać się w głosy mieszkańców, którzy żyją tam kilka, kilkanaście, 
kilkadziesiąt lat i którzy mają już pewne doświadczenie związane z życiem w tym 
rejonie. I mam nadzieję, że tutaj wspólnie uda nam się opracować takie plany 
miejscowe, które będą służyły zarówno nowym jak i tym długoletnim mieszkańcom 
Zaspy bo nie chodzi o to żeby doprowadzać do paraliżu komunikacyjnego, żeby te 
tereny zielone, które miałyby powstać żeby były w jakimś ograniczonym zakresie. 
Chodzi o to aby wsłuchiwać się w głos różnych stron. 
 
  
Głosowanie  (druk 1248) 

Za                      23 
Przeciw             10 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

 
UCHWAŁĘ Nr XLIX/1243/22 

 
   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Zaspa-Młyniec - południowa część dawnego pasa startowego przy al. Jana Pawła II 

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 24   do niniejszego protokołu 

 
 

22) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Aniołki park leśny przy Uniwersyteckim Centrum Klinicznym w mieście Gdańsku          
(druk 1249) 
 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK- Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   
Pani dyrektor rozpoczęła swoją wypowiedź od dzielnicy Aniołki. I powiedziała: celem 
planu znalazły się tereny leśne pomiędzy Uniwersyteckim Centrum Klinicznym       
Gum-ed. Generalnie są tutaj różne budynki szpitalne. Działka jest w większości 
własności gminnej a kolorem zielonym to jest własność Gdańskiego Uniwersytetu 
Medycznego. Więc ten teren jest przeznaczony pod funkcję zieleni, tereny leśne 
,rekreacyjne dla większości terenu nie ma planu obowiązującego. Niewielki teren jest 
w części południowej przeznaczony pod zieleń. Projekt planu zakłada realizację 
polityki miasta w zakresie udostępniania terenów leśnych mieszkańcom. To jest 
pomysł taki aby tereny leśne czyli parki leśne w historycznych granicach miasta, tam 
gdzie kiedyś tego typu funkcja istniała na wniosek mieszkańców, bo takie wybrzmiały 
głosy na etapie prac nad studium. Mieszkańcy prosili o to aby udostępnić te tereny 
leśne pod funkcje rekreacyjne, żeby te tereny były bezpieczne należałoby tam 
wykonać na przykład oświetlenie czy też wprowadzić monitoring. Ze względu na to,   
że są to tereny leśne jesteśmy jakby w innej ustawie. Wymaga to przekształcenia 
terenów leśnych na tereny nieleśne. Taka forma jest możliwa tylko i wyłącznie                 
w ramach planu miejscowego. Plan, który ustala tego typu byt jak te, jak teren parku 
leśnego pierwszy był na Osowej. Właśnie przeznaczenie części terenu pod park leśny 
z poszanowaniem i zachowaniem istniejącej zieleni wysokiej bo taka jest idea 
ustalania tego typu zagospodarowania  z dopuszczeniem realizacji oświetlonego ciągu 
pieszego. I to jest ten główny ciąg  i najważniejszy cel jaki by przyświecał nam przy 
przygotowaniu tego planu. Umożliwienia wykonania remontów zabezpieczenia tutaj 
ujęcia wody ze stacją uzdatniania wody, który stanowi ujęcie rezerwowe ale i też           
ze względów na bezpieczeństwo funkcjonowania dla całego szpitala. Jest to 
niezbędna infrastruktura, o którą należy dbać ze względu na to, że jest to obiekt na 
powierzchni, jest wymurowany, zasypany ziemią. Na tym obiekcie porosły drzewa, 
trzeba te drzewa wyciąć, zlikwidować aby nie niszczyły tej konstrukcji. Plan realizuje 
właśnie te wszystkie 3 cele między innymi ustalając byt jakim jest park leśny, chroni 
historyczne założenia, skupiska najbardziej dorodnych drzew. Historycznie mapy 
wskazują, że tutaj był tego typu park, to był park dla kuracjuszy szpitala. Plan 
miejscowy umożliwia  również realizację zagospodarowania rekreacyjnego na polanie 
leśnej, która ma powierzchnię około 1600 m². W niewielkim zakresie jest poszerzona 
ulica aby poprawić zagospodarowanie, aby był szeroki chodnik i miejsca równoległe 
do ulicy. Tam gdzie są bunkry plan miejscowy dopuszcza możliwość wprowadzenia 
tutaj funkcji innych niż tak, która jest na dzień dzisiejszy a one są wpisane do rejestru 
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zabytków. To co wczoraj na komisji podkreślałam ten park może stanowić takie 
zaplecze rekreacyjne, wypoczynkowe dla pensjonariuszy szpitala żeby mogły               
po prostu osoby wyjść, odpocząć, trochę posiedzieć  na świeżym powietrzu. 
Przypomnę tylko, że w zeszłym roku zostały przyjęte w Gdańsku standardy 
dostępności czyli tak należy kształtować i zagospodarowywać przestrzeń publiczną do 
której zaliczają się  między innymi ciągi pieszo - rowerowe aby nie wykluczać z nich 
użytkowników, którzy mają problemy między innymi z poruszaniem się. Więc                  
te wszystkie zapisy są tutaj wprowadzone i są zgodne z naszymi standardami 
dostępności. W granicach terenu parku leśnego jest ustalona minimalna powierzchnia 
biologicznie czynna na poziomie 80% ale jest szereg zapisów związanych z ochroną 
istniejących drzew. Chronimy dodatkowo jeszcze te dorodne gatunki, dorodne drzewa, 
które zostały zidentyfikowane.  
 
ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 
Podczas prezentowania tego planu padło takie źle brzmiące słowo: wycinka. 
Jednocześnie mówimy tutaj o zmianie statusu z leśnego na nieleśne więc ja chciałam 
dodatkowo podkreślić, że mówimy tutaj z jednej strony o bardzo ograniczonej 
interwencji dotyczącej zasobu strategicznego, zasobu wody dla Szpitala Klinicznego. 
Na pozostałym terenie będą to bardzo drobne prace typu montaż niewielkiego 
oświetlenia w celu poprawy bezpieczeństwa. 
 
 
 Głosowanie  (druk 1249) 

Za                      32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1244/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Aniołki park leśny przy Uniwersyteckim Centrum Klinicznym w mieście Gdańsku 

 
z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr  25 do niniejszego protokołu 

 

23) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Orunia Górna - skwer przy ulicy Emilii Hoene w mieście Gdańsku (druk 1256) 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK- Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  
 
Głosowanie  (druk 1256) 

Za                      33 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1245/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Orunia 
Górna - skwer przy ulicy Emilii Hoene w mieście Gdańsku 

 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokołu 

24) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
Jasień rejon ulicy Jasieńskiej w mieście Gdańsku (druk 1257) 
 
 

 AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
Pani dyrektor na koniec wypowiedzi dodała, że wpłynęła jedna uwaga, która 
kwestionowała zapisy planów w zakresie odprowadzenia wód deszczowych. „Sąsiad 
wnioskował o to aby dopisać w planie miejscowym, żeby właściciel tej nieruchomości 
nie odprowadzał wód deszczowych na jego nieruchomość”. Takie praktyki są 
niedopuszczalne bo zgodnie z prawem budowlanym nie ma prawa właściciel czy 
sąsiad oddziaływać negatywnie na drugiego sąsiada czy też wpływać na jego 
pogorszenie. Także zapisy w planie są standardowe. Tak jak dla wszystkich 
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nieruchomości należy po prostu wykonać w odpowiedni sposób  odprowadzenie wód 
deszczowych. Natomiast teren ma bardzo dużą powierzchnię biologicznie czynną czyli 
nie ma potencjalnie takiego  zagrożenia o którym sąsiad pisał. Co do uczestnictwa 
Rady Dzielnicy Jasień jak najbardziej Rada jest za tym aby tego typu funkcja tutaj 
mogła się rozbudować.  
 
Głosowanie  (druk 1257) 

Za                      33 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1246/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  Jasień 
rejon ulicy Jasieńskiej w mieście Gdańsku 

 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 27   do niniejszego protokołu 

 

25) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Zaspa Rozstaje rejon ulic Leszczyńskich i 
Chrobrego w mieście Gdańsku (druk 1262) 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. 

 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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BARBARA IMIANOWSKA – Radna Prawa i Sprawiedliwości  
Radna odczytała głos mieszkańców w powyższej sprawie: „w analizie zasadności 
planu pominięto całkowicie, że teren objęty planem leży w całości w strefie ochronnej 
ujęcia wody Czarny Dwór, Zaspa. Wodna strefa o zaostrzonych rygorach, 
wprowadzanie na tym terenie funkcji mieszkaniowo - usługowej zwiększy w sposób 
znaczący zagrożenie dla jakości ilości ujmowanej tam wody. W tych ujęciach studnie 
zlokalizowane w tych częściach pobierają wodę z głębokości 25 do 40 cm warstwa 
wodonośna nie posiada żadnych warstw stanowiących izolację przed napływem 
zanieczyszczeń z powierzchni terenu. Wysoki poziom wód gruntowych w rejonie ujęć 
powoduje, że w trakcie budowy występować będą możliwe przenikania 
zanieczyszczeń do warstwy wodonośnej. Do opracowanego planu powinna być 
dołączona prognoza oddziaływania na środowisko uwzględniająca szczególnie 
kompleksową ocenę wpływu na zasoby i jakość wód ujmowanych na ujęciach Czarny 
Dwór – Zaspa. Ocena powinna być uwzględniona we wszystkich wydawanych 
pozwoleniach na budowę obiektów oraz projektach w strefie ochrony o zaostrzonych 
rygorach. Od wielu lat obserwuje się presję inwestorów na pozyskiwanie działek w tej 
strefie z przeznaczeniem na zabudowę mieszkalną. Budowa osiedli mieszkaniowych 
wiąże się z koniecznością budowy często dwupoziomowych garaży podziemnych. 
Taka sytuacja powoduje, że wzdłuż tych ujęć powstała dość znaczna przegroda 
sięgająca głębokości około 8 m ograniczająca dopływ wód podziemnych z górnego 
tarasu. Z uwagi na wysoki poziom wód gruntowych garaże położone są poniżej 
zwierciadła wody gruntowej, która połączona jest z warstwą wodonośnej. Nie ulega 
wątpliwości, że każda taka budowa wiązać się będzie z możliwością zanieczyszczenia 
wód, dlatego też konieczne jest przeprowadzenie dokładnych badań wody, aby woda 
po prostu była czysta i nie doszło do jakiejś katastrofy ekologicznej.  Biorąc pod uwagę 
powyższe należy zdecydowanie ograniczyć zabudowę strefy ochrony o zaostrzonych 
rygorach gdyż może dojść do sytuacji, że ujęcia pobierać będą wodę z kierunku zatoki 
czyli wodę zasoloną. Jest to oczywiście też głos specjalisty, którego wczoraj 
słyszeliśmy na Komisji Zagospodarowania Przestrzennego. Jeszcze jest to głos grupy 
innych mieszkańców, którzy obserwują niepokojącą sytuację związaną właśnie teraz 
z tą budową po drukarni. Dalej piszą: prognoza oddziaływania na środowisko powinna 
również zawierać kompleksową ocenę ruchu komunikacyjnego w tym rejonie                   
z uwzględnieniem emisji hałasu oraz zanieczyszczenia powietrza budowa tunelu pod 
martwą Wisłą spowodowała że ulica Czarny Dwór, Chrobrego, Leszczyńskich stała się 
ulicami przejmującymi cały ruch w kierunku Wrzeszcza, Przymorza, Sopotu i Gdyni. 
Co można już w tej chwili zaobserwować natężenie ruchu pojazdów wzrosło co 
najmniej trzykrotnie narażając mieszkańców na znaczny hałas oraz poważne 
zanieczyszczenie substancjami nawet rakotwórczymi. Dodatkowa zabudowa 
mieszkalno- usługowa spowoduje dalsze pogorszenie w ruchu komunikacyjnym w tym 
rejonie oraz problemy z parkowaniem samochodów na ulicy Leszczyńskich.                    
O parkowaniu już była mowa wczoraj na Komisji to jest stanowisko i głos mieszkańców, 
którzy bardzo proszą państwa Radnych jak  również Władze Miasta oraz Biura 
Rozwoju Miasta o uwzględnienie tych niepokojów spowodowanych obecną sytuację, 
która już istnieje na Zaspie  i z którą nie mogą się uporać, a przede wszystkim tak jak 
tutaj piszą, woda to życie, woda jest bardzo ważna i chcą żyć w normalnych i zdrowych 
warunkach, które niestety obecnie poprzez budowę  po drukarni ta sytuacja dla nich 
bardzo niepokojąca”. Jeszcze raz państwa Radnych i wszystkich proszę o pochylenie 
się nad tym problemem i potrzebom mieszkańców bo tutaj nie chodzi tylko o nasze 
pokolenie gdzie są też starsze osoby ale o przyszłe pokolenia. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Pani Przewodnicząca zapytała radnej : kto podpisał to pismo, czy to ktoś konkretny 

podpisał. 

 

BARBARA IMIANOWSKA – Radna Prawa i Sprawiedliwości  
To pisała osoba ale  w grupie mieszkańców, to są spostrzeżenia mieszkańców. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zwróciła się do radnej i powiedziała, że chciałaby zasugerować żeby 
ci mieszkańcy, którzy przygotowali to pismo, to żeby złożyli je w formie wniosków do 
planu, które będą potem przez Biuro Rozwoju Gdańska zbierane i analizowane.  
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Pani dyrektor powiedziała, że to właściciel musi zadbać o ujęcie i  jest do tego 
odpowiednie rozporządzenie prawo wodne, więc zgodnie z tym musi monitorować           
i dbać o te ujęcie. Wszyscy muszą stosować się do obowiązujących przepisów. 
Dyrektor poprosiła o przesłanie do biura wniosków mieszkańców. Będzie również 
udostępniona ankieta (bo już pierwsze przystąpienie, które było na sesji lutowej 
posiada taką dodatkową formę) do składania wniosków dla mieszkańców aby mogli 
jeszcze bardziej zaangażować się w to, jak widzą zagospodarowanie danego terenu. 
Więc w formie mailowej, papierowej przyjmujemy również wnioski, grafiki, gdzie każdy 
z mieszkańców może odnieść się do tego jaką ma wizję  na dane zagospodarowanie. 
 
 
Głosowanie  (druk 1262) 

Za                      23 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  8 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
 

UCHWAŁĘ Nr XLIX/1247/22 
 

   Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Zaspa Rozstaje rejon ulic Leszczyńskich i Chrobrego w mieście 

Gdańsku 
 

z dnia 28 kwietnia 2022 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 28   do niniejszego protokołu 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca powiedziała, że był to ostatni projekt na tej sesji. 
 

PUNKT 5 

 

WNIOSKI I OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poprosiła o zabranie głosu mówców. 

 

PIOTR DZIK – Radny Wszystko dla Gdańska  

Radny powiedział, że jakiś czas temu wnioskowano, aby ul. Grunwaldzka była 
ograniczona do 50 km/h. I po tym dłuższym czasie obserwacji ja i moi koledzy                    
i koleżanki uważamy, że niepotrzebnie ograniczaliśmy tam prędkość do 50 km/h są 
trzy  pasy drogi w jedną stronę i trzy pasy drogi w drugą stronę. Nawet po rozmowach 
z niektórymi służbami miejskimi jak i policją uważam, że powinniśmy przywrócić ruch 
na ulicy Grunwaldzkiej do 70 km/h.  

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca odniosła się do wypowiedzi Radnego i przypomniała, że to nie jest 
decyzja w zakresie kompetencji Rady Miasta Gdańska tylko Gdańskiego Zarządu Dróg 
i Zieleni. 

 

PIOTR DZIK – Radny Wszystko dla Gdańska  

 Radny powiedział, że wcześniej naszą dyskusją poprosili panią Prezydent do 
ograniczenia prędkości do 50 km/h. Natomiast pan Prezydent mówi, że wyniki jego 
ekspertyz wykazują, że jest wypadków z czym ja się nie zgadzam. 

 

PIOTR GRZELAK- Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska  Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju  
i Mieszkalnictwa 

Zwrócił się do radnego Piotra Dzika, że: w tym poglądzie ja opieram swój pogląd                 
o statystyki zmniejszenia wypadków na tym głównym ciągu. Oczywiście uważam,            
że w przyszłości jak będziemy przebudowywać Aleję Zwycięstwa przede wszystkim 
wielką Aleję Lipową powinniśmy też porządkować ruch na Alei Zwycięstwa, wtedy być 
może łatwiej będzie te 50 km/h zachować.  To jest program Wszystko dla Gdańska zero 
wypadków śmiertelnych z udziałem pieszych i rowerzystów do którego dążymy                    
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i będziemy dalej dążyć i szczerze mówiąc mamy ogromne sukcesy w realizacji tego 
programu wyborczego. To jest jeden z tych elementów, które do tego celu prowadzą. 

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko dla Gdańska  

Ostatni chyba niestety straciliśmy firmę Lotos ale takie słuchy chodzą, że również 
możemy stracić klub Lechia Gdańsk, ponieważ słuchy chodzą, że ma wycofać się ze 
sponsorowania Lechii grupa Orlen, która na razie to robi poprzez swoją spółkę Energa. 
Byłaby to wielka szkoda oczywiście bo Lechia nie tylko cieszy kibiców ale i również 
promuje markę Gdańska.  

 

KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Radny powiedział, że chce podziękować radnemu Dzikowi za ten głos zwłaszcza,             
że to jest odważny głos w tej dyskusji i  też chciałem nawiązać do wypowiedzi 
Prezydenta Grzelaka. My również jako formacja jesteśmy za tym żeby było na drogach 
bezpiecznie, dlatego też zaostrzyliśmy kary dla piratów drogowych. Te kary wzrosły 
skokowo i to nie jest tak mi się wydaje zasługa ograniczenia do 50 km/h                            
na trzypasmowej Grunwaldzkiej tylko dlatego, że to się zbiegło ze zmianami 
ustawowymi zaostrzającym kary, właśnie dla piratów drogowych. 

 

PIOTR GRZELAK- Zastępca Prezydenta  Miasta Gdańska  Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Prezydent odniósł się do wypowiedzi radnego Rabendy. Myślę, że pan radny traktem 
konnym też jeździ. Uporządkowaliśmy sytuację na Trakcie Konnym i myślę, że pan 
radny nie ma ciężkiej nogi na Trakcie Konnym, że jest pan w stanie utrzymać 50 km/h 
a przepustowość wcale się nie zmienia. Idziemy w kierunku Zero wypadków 
śmiertelnych z udziałem pieszych i rowerzystów. I w tej chwili mamy pierwszy raz            
w historii liczbę, która spadła poniżej dwucyfrowej. Ważne, aby drogi były 
bezpieczniejsze.  

KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Radny odniósł się do wypowiedzi Prezydenta: nie do końca rozumiem co ma 
wspólnego Trakt Konny z 3 pasmami szeroką drogą ale rozumiem, że to miał być jakiś 
przytyk, który miał mnie dotknąć i domniemać, że jeżdżę tamtędy za szybko.  

BEATA DUNAJEWSKA – Radna wszystko dla Gdańska 

Radna poprosiła wszystkich, aby pamiętali, że przed sesją należy wyciszyć telefony.    
I jednocześnie poprosiła Przewodniczącą, aby przypominała radnym o wyciszaniu 
telefonów komórkowych.  

ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Radny powiedział, że jest za tym, aby przywrócić na ulicy grunwaldzkiej 70 km/h, 
ponieważ jest to główna arteria a zwiększenie o te 20 chyba nie pogorszy 
bezpieczeństwa. Radny nadmienił też, że zabrał również dlatego głos bo był na 
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uroczystości odsłonięcia tablicy  Alojzego Antoniego Szableckiego w regionie 
gdańskim upamiętniająca jego dorobek życiowy i funkcjonowanie i w Stoczni 
Gdańskiej i tu w naszym regionie. 

ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 

Radna powiedziała, że przychyla się absolutnie do wniosku Piotra Dzika. Ważne aby 
wszyscy stosowali się do przepisów, a nie do żeby zmniejszać na przykład prędkość. 
Według radnej jak powiedziała: problemem na tej drodze są według mnie piraci 
drogowi tacy, którzy teraz też się nie stosują do przepisu 50 km/h tylko jeżdżą tam 
bardzo szybko. 

 

PUNKT 6 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podziękowała za udział i przeprowadzenie sesji. Zamknęła obrady sesji. 

 

Obrady zakończono o godzinie  13.19 

    

Przewodnicząca 

Rady Miasta Gdańska 

 

Agnieszka Owczarczak 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

 

Inspektor BRMG 

Anna Staniszewska  

 

     

 


